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ZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADU

Informace o činnosti orgánů města 
od 15. října 2010 do 15. listopadu 2010 

Rada města schválila: 
Hospodaření s majetkem města: 
– smlouva o výpůjčce s dobrovolným svazkem obcí Novopacko 

na část pozemku 415/2 v k.ú. Štikov
– stanovení jednorázové úhrady za zřizování věcných břemen 

na městských nemovitostech pro právnické osoby a podnika-
jící fyzické osoby v minimální výši 10.000 Kč, pro fyzické 
osoby nepodnikající v minimální výši 1.000 Kč 

Veřejné zakázky:
– dodatek č. 1 Smlouvy o dílo ze dne 2.8.2010 s firmou Karel 

Rulf, Vrchovina, IČ:11039451 pro akci Likvidace splaško-
vých vod pro čp. 29, Radkyně

– dodatek k Mandátní smlouvě č. 8025/I Kanalizace – Slovany 
JIH a intenzifikace ČOV mezi Městem Nová Paka a firmou 
DABONA s.r.o., Rychnov nad Kněžnou

– dodatek č. 2 Smlouvy o dílo ze dne 3. 7. 2009 s firmou OBIS, 
spol. s r. o., Nová Paka, pro akci Nová Paka – ul. Školní 
– komunikace

– mandátní smlouva s CEP a.s. Hradec Králové na organizaci 
veřejné zakázky: Výběr dodavatele technologického centra 
pro rozvoj informačních a komunikačních technologií ve 
veřejné správě

Bytové hospodářství:
– ukončení nájmu bytu Kumburská 762/1 dohodou k 31. 10. 

2010 
– doporučení zastupitelstvu města k prodeji bytu č. 2 v domě 

Kumburská 762, Nová Paka, včetně spoluvlastnického po-
dílu 702/8140 na pozemcích p.č. 2459, 2471, 2460/1 a 2472, 
všechny k. ú. NP a na společných částech a příslušenstvích bu-
dovy p. Petru Vondrákovi, St. Paka za kupní cenu 919.800 Kč

Doprava:
– zprostředkování městské dopravy s dopravcem Josefem 

Grundmannem, Nová Paka s platností od 1. 11. 2010 do 31. 
3. 2011

Požární ochrana:
– přijetí účelové neinvestiční dotace od Krajského úřadu Králo-

véhradeckého kraje na výdaje jednotky sboru dobrovolných 
hasičů obce pro rok  2010 

Zastupitelstvo města na první – ustavující schůzi 
dne 1. listopadu 2010 

schválilo a zvolilo: 
– počet členů rady na pět
– počet místostarostů na dva
– určení funkce starosty a jednoho místostarosty, kteří budou 

uvolněni 
– starostou města a současně členem rady byl zvolen JUDr., 

Ing. Rudolf Cogan, PhD. 
– místostarostou – uvolněným pro tuto funkci a současně čle-

nem rady byl zvolen Ing. Josef Hendrych
– místostarostou - neuvolněný pro tuto funkci a současně čle-

nem rady byl zvolen Stanislav Albrecht, 
– dalšími členy rady města byli zvoleni: MUDr. Vladimír 

Roučka a Ing. Marek Nýdrle 
– způsob zastupování starosty v době jeho nepřítomnosti: 
 zastupuje místostarosta Ing. Josef Hendrych.
– nová směrnice o výborech zastupitelstva
úplná znění zápisů a usnesení RM a ZM na www.munovapaka.cz

Rada města se omlouvá všem zájemcům o knihu 
„Dějiny Nové Paky I do roku 1939” za odložení 

vydání této knihy na rok 2011. 
Zpoždění je způsobeno indispozicí autora, 

prof. Z. Beneše, který nedodal text publikace 
pro tisk v roce 2010.

Nová Paka druhým nejlepším městem 
pro podnikání v Česku 
Naše město získalo za vítězným Pískem vizitku druhého nejlep-
šího města pro byznys v celé České republice. Celkem 205 obcí 
s rozšířenou působností ze třinácti krajů (Praha a její městské 
části byly hodnoceny zvlášť) bylo hodnoceno podle 50 kriterií 
zaměřených na rozvoj podnikatelského prostředí, kvalitu lokality, 
podmínky pracovního trhu, přístup veřejné správy a cenové pod-
mínky. Unikátností srovnávacího výzkumu je telefonické oslovení 
10 500 podnikatelů se sídlem v hodnocených obcích, ve kterém 
podnikatelé hodnotí podmínky své činnosti přímo ve městě své-
ho podnikání. Na základě tohoto telefonického průzkumu byla 
vyhodnocena kritéria – podnikatelské prostředí, kvalita lokality, 
vstřícnost veřejné správy k podnikatelům, podmínky pracovního 
trhu a cenové podmínky.
Výborné druhé místo našeho města zdůvodňují hodnotitelé mimo 
jiné podprůměrnými mzdami v administrativě, nízkým nárůstem 
nezaměstnanosti, dynamikou bytové výstavby a nízkým počet 
žáků v jedné třídě. Jedním z důležitých faktorů také je, že radnice 
má vysoký podíl kapitálových investic a nadprůměrnou úspěšnost 
v získávání evropských dotací. V posuzovaní pracovního trhu 
byla Nová Paka vůbec nejlepší ze všech měst. 
Společným problémem oceněných měst je dopravní dostupnost, 
kterou všichni považují za velmi důležitou. Na radnici v Nové 
Pace panuje příkladná transparentnost. Jakýkoliv zájemce dostane 
kopii smlouvy, kterou město uzavřelo. Nové vedení radnice má 
před sebou úkol uveřejňovat smlouvy webu. „V poslední době 
vzniklo v Nové Pace hodně menších firem a servisních dílen”, 
nechal se slyšet i místostarosta Josef Hendrych. 
Na slavnostním vyhlášení, které bylo 26. října v pražském Tan-
čícím domě, předali ocenění představitelům prvních třech měst 
- Písku, Nové Pace a Prostějovu zástupci časopisu Ekonom.
 
Za naše město přebíral cenu bývalý starosta Josef Cogan.

Míla Pour
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I. Úvod
Dámy a pánové, vesmír existuje nějakých 5 až 6 miliard let. 
O něco málo méně sluneční soustava. Lidstvo několik stovek 
tisíciletí. Nejstarší město, Jericho, slavilo letos 10 000 let své 
existence. Český stát má přes 1000 let, Nová Paka 700 – 800 
let, možná víc.

Samospráva v Nové Pace byla obnovena téměř přesně před 
20 lety. My jsme teď byli zvoleni na 4 roky. Chtěl bych tímto 
úvodem krátce shrnout naši úlohu z hlediska dějin: máme ty 4 
roky, abychom obsluhovali některé potřeby občanů Nové Paky. 
Ovšem naše usnesení ovlivní i dalších několik desetiletí, budou 
i rozhodnutí, která budou mít vliv na naše vnuky a jejich vnuky, 
např. to, jak bude vypadat Masarykovo náměstí.  
Dámy a pánové, Nová Paka tu jistě ještě několik století bude, 
odhady přežití lidstva se pohybují mezi stovkami až miliony let. 
A za několik miliard let spolu s vesmírem zanikne i Sluneční 
soustava, jak ji známe. 

Uvnitř těchto časových rámců musíme uvažovat, nespasíme svět, 
nezachráníme lidstvo, dokonce nemáme ani možnost zařídit, aby 
každý jeden člověk z Nové Paky byl na světě šťastný. 
Určitě ale můžeme přispět k tomu, abychom my, co tu teď žije-
me, zde žili rádi, aby v tom vymezeném časovém úseku, který 
máme, byla spokojenost lidí co největší. A jednou z těch nynějších 
radostí je i to, že další generace budou nynější kroky hodnotit 
pozitivně.
Tolik obecnější, možná poněkud nihilistický úvod.

II. Programové prohlášení 
koalice Občanské demokratické strany a Sportovců pro Novou 
Paku pro volební období 2010 až 2014

A. Hospodaření města
1. Základním pravidlem je vyrovnaný rozpočet v tom smyslu, že 
město si nesmí půjčovat na provoz. 
2. Úvěr je možný na investici, která přinese do městské pokladny 
čistý příjem. Úvěrem může být financována dostavba bazénu, ale 
nejvýše v rozsahu jedné třetiny nákladů. Každý rok (od roku 2011 
až do zaplacení faktur) ročně ušetříme 20 mil. Kč na bazén.
3. Za hospodaření města odpovídají všechny orgány města, klí-
čový je návrh rozpočtu a návrhy jeho změn. Činnost orgánů se 
hodnotí (a to i z hlediska odměňování) primárně dle naplňování 
rozpočtu. Návrh rozpočtu připravuje finanční výbor. Schválení 
konečného návrhu rozpočtu probíhá na společné schůzi finančního 
výboru a rady města. 
4. Poplatek za odpady, ze psa, ze vstupného a z ubytovací kapacity 
nebude znovu zaváděn. Pokud nedojde ke změnám v rozpočtovém 
určení daní ve prospěch města Nová Paka, bude od roku 2013 na 
dvojnásobek zvýšena daň z nemovitosti.
5. Město bude i nadále privatizovat byty a budovy, pokud nejde 
o budovy důležité z hlediska vzhledu centra města. Město bude 
vykupovat pozemky důležité pro další rozvoj města, dopravu a 
zalesnění, pokud je výkupní cena výhodná. Zachová se kapitá-
lový fond.

B. Investiční výstavba
1. Prioritou volebního období je výstavba bazénu, stejně význam-
né jsou stavby s dotací nad 80%, pokud budou po dokončení 
v majetku města, zejména je to rekonstrukce MKS. Dále je pri-
oritou, stejného, tedy nejvyššího řádu
a) dokončení průmyslové zóny
b) obytná zóna Slovany - západ
c) proinvestování objemu 4 mil. ročně na silnice 
cesty a chodníky. 
Výstavbu bazénu zahájíme v roce 2012. 
2. Prioritou druhého řádu jsou tyto investice: 
a) 1 mil. Kč ročně na zeleň, 
b) hřbitovní zeď, 
c) roubenka pod klášterem
d) stavby s dotací nad 50%, pokud budou po dokončení v ma-
jetku města 
3. Pro osady bude ročně vyhrazeno k jejich rozdělení 400.000 
Kč na komunikace a 300.000 Kč na ostatní (jakékoli) investice 
v osadách
4. Dotační fond zůstane v „krizovém” režimu až do splacení úvěru 
na bazén. V oboru dotovaných akcí je naším úkolem zajistit:
a) ZŠ Husitská – zateplení pláště budovy
b) čistička odpadních vod
c) výstavba Muzejního náměstí u klenotnice
d) pokračování regenerace sídliště
e) chodník ze Studénky do Kumburského Újezda
f) přírodní park Střelnice
5. Co se týče náměstí – proběhne architektonická soutěž na řešení 
celého centra města.
6. Obchvat města je dominantně v působnosti ministerstva 
dopravy, jest to tedy úkolem zástupců v centrálních orgánech; 
rovněž však na kraji obě strany budou aktivně konat kroky ve 
prospěch výstavby obchvatu na úrovni krajského ředitelství 
silnic a dálnic. 
7. Příprava investic se zlepší intenzivnější spoluprací samosprá-
vy a investičního oddělní, zejména vyšší participací výboru pro 
rozvoj.  

C. Řízení města a jeho organizací 
1. Při obsazování vedoucích i řadových pracovních míst se bu-

KANDIDÁTSKÁ ŘEČ PRO VOLBU RADY MĚSTA NOVÁ PAKA

přednesl Rudolf Cogan v zastupitelstvu města dne 1. 11. 2010
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dou konat výběrová řízení. Určující budou znalosti, zkušenosti, 
vzdělání a motivace k výkonu funkce nebo zaměstnání. Pravi-
delně se budou opakovat výběrová řízení na vedoucí městských 
organizací.
2. Výběrová řízení na stavební dodávky a služby městu budou 
organizována s maximální otevřeností, nad rámec stanovený zá-
konem a tak, aby město co nejvíce ušetřilo. Samozřejmostí bude 
zveřejnění všech smluv a kompletní dokumentace výběrových 
řízení. 
3. Snížíme počet úředníků na městském úřadě. Prověříme mož-
nosti využití softwarového řešení agendy „území” (majetku).
4. Vedení města provede audit v Technických službách i dalších 
městských organizacích. Současné vedení technických služeb 
podporujeme.

D. Samospráva
1. Jednání všech orgánů jsou veřejná, vykázán může být jen ten, 
kdo opakovaně i po výzvě ruší jednání. Předem se budou zveřej-
ňovat termíny a plánovaný program jednání.
2. Ve všech orgánech se hlasuje veřejně; pokud nejde o bagatelní 
záležitosti, zapisují se výsledky hlasování po jménech. 
3. O dalším osudu výherních automatů, bude-li to po změně 
zákona možné, rozhodne anketa mezi občany při nejbližších 
volbách (pravděpodobně krajských). O dalších důležitých otáz-
kách, bude-li to možné bez rizika časové prodlevy, rozhodují 
občané v anketách.
4. Zvýší se nároky na kvalitu a množství práce výborů a celé 
samosprávy.

E. Služby občanům
1. Kvalitní činnost všech městských organizací a vstřícnost ob-
čanům je samozřejmostí.
2. Městský úřad i ostatní organizace města pomáhají podnikatelům 
vytvářením podmínek pro jejich hospodářskou činnost.
3. I po snížení státního příspěvku na výkon státní správy bude 
rozpočet města poskytovat na chod městského úřadu částku 8 
mil. Kč.
4. Bude-li pokračovat katastrofální stav a.s. SAZKA a ČSTV 
bude třeba podpořit provoz sportovišť ve městě, nikoliv ale chod 
sportovních oddílů
5. Městská policie se ruší k 31. 12. 2010. Bezpečnost ve městě 
bude napříště zajišťovat Policie ČR a na přechodech při cestách 
do škol uniformovaná služba zajištěná městem. Instalují se in-
formativní radary na vjezdech do Nové Paky na silnici I/16, ve 
Vrchovině a Kumburském Újezdě. Zvýšíme bezpečnost chodců 
instalací výstražné světelné signalizace u přechodů.
6. V případě potřeby rozšíříme terénní pečovatelskou službu. 

III. Poznámky k programovému prohlášení
Dámy a pánové, programové prohlášení, jak jste slyšeli, obsa-
huje něco trochu nového – jde o obecné zásady, zrušení něčeho, 
založení jiného. 
Vyjadřuje vůli vzít odpovědnost za některá politicky těžká roz-
hodnutí a aktivně měnit naše město, aby to vyhovovalo nám i 

těm po nás. Samo prohlášení není nijak překvapivé, kondenzuje 
volební programy i ideologické zásady stran, které měly možnost 
se na něm podílet, ale je otevřeno i dalším. 
Programové prohlášení se nepochybně bude většinová část za-
stupitelstva snažit naplnit. A všichni víme, že u nás pojem snažit 
znamená skutečně realizovat. Obecně jsou prohlášení tohoto typu 
zlehčována s tím, že teprve život ukáže, co je možné. To není 
náš případ, my už víme, co možné je, přesto, nebo právě proto je 
programové prohlášení ambiciózní a nebude lehké je naplnit.
Tím přecházím k orgánu, který by operativně měl zajišťovat 
plnění stanoveného programu. Základním orgánem jej a bude 
zastupitelstvo, a je představitelné, že by přímo zastupitelstvo roz-
hodovalo ve všech věcech samosprávy našeho města. Koaliční 
strany však rozhodly o tom, že rada v našem městě bude. A také 
o jejím formátu tak, aby se efektivně dalo prohlášení naplňovat. 
V radě opět není zastoupena druhá nejsilnější strana – bohužel v 
tomto směru nedošlo ke konsensu mezi stranami.
Rada je navržená jako 5členná, každý člen má stanoveny okruhy 
působnosti, za které odpovídá. Náročnost a šíře okruhů je spojena 
s titulárním postavením a také odměňováním.  

IV. Působnost členů rady města Nová Paka, 
řazeno dle priority agendy, z rozdělení je patrno, co vlastně 
město dělá
Rudolf Cogan odpovídá za 
  1. participaci občanů – ankety, účast na orgánech, braní názorů 

lidí  na váhu
  2. stavební investice – výstavba, rekonstrukce, opravy, zejména 

provádění, výběrová řízení, z právního hlediska ponejvíce 
půjde o smlouvu od dílo

  3. dopravu – místní úprava, značení, autobusy, vlaky – jízdní 
řády

  4. silnice, chodníky, cesty, náměstí – stav i rozvoj nových
  5. veřejné osvětlení - lampy
  6. právní problematiku – právní rozbory, smlouvy, řízení před 

soudy a úřady
  7. bezpečnost a krizové řízení – v dopravě, veřejný pořádek 
  8. rovnost občanů v právech i povinnostech – se všemi se musí 

zacházet stejně, všichni také musí plnit stanovené povinnos-
ti

  9. jednání města navenek – vystupování jménem města, právně 
i mimo právní vztahy

10. otevřenost – jak z hlediska práva, tak politiky – aby lidi do 
toho mohli mluvit, resp. měli by, Achát a např. diskuze na 
webových stránkách, aby zůstala svobodná 

11. výbory zastupitelstva a osadní výbory – aby věděli, co mohou 
a co mají dělat, ale by je ostatní orgány respektovaly 

12. zajišťování přenesené působnosti – realizace zákonem pře-
depsaných úkolů, které nám uložil stát, budeme ji vykonávat 
v předepsané kvalitě, za peníze, které nám stát poskytl 

13. strategie a koncepce – výhledy do budoucnosti, ucelené ma-
teriály řešící dlouhodobě nějakou otázku nebo oblast (např. 
problém náměstí)

14. tvorbu a přejímání myšlenek – sledování odborné li-
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teratury, periodik, konference, přispívání do nich
15. image a prezentaci města – aby město mělo pozitivní image, 

dobře zapamatovatelné a používané logo nebo jiný znak.  
Z hlediska útvarového:
Interní: Technické služby, městský úřad, městská policie, 
Externí: úřady státní správy, kraj(-e), obce, Policie ČR, Hasičský 
záchranný sbor ČR, ústřední orgány ČR, Evropská unie

Josef Hendrych odpovídá za 
1. vzdělávání – výchova dětí
2. kulturu a umění – koncepční činnost institucí, ale nejen in-

stitucí zřízených městem
3. spolkový život – rozumná výpomoc spolkům, zájem o jejich 

činnost a jejich prezentace jako důležité součásti města, spra-
vedlivě z hlediska důležitosti pro město, nikoli dle aktivismu 
vedoucích funkcionářů, starosta bude představitele místních 
spolku přijímat obvykle jednou ročně, alespoň jednou za čtyři 
roky

4. územní plán a urbanizaci, dokončení přípravy územního 
plánu a jeho schválení, na schválení v nejbližší době budou 
navazovat aktualizace

5. pozemky – nákupy, prodeje, nájmy, užívání – aktivně, ale 
promyšleně

6. formální události – vítání občánků, sňatky, výročí, pohřby 
7. ochranu památek – hodně se udělalo
8. řešení stížností, peticí a podnětů – aby byly řešeny, někdo se 

věcí zabýval a aby si stěžovatel či petičníci dozvěděli výsle-
dek, pozitivní nebo negativní

9. práci rady - rada bude asi zasedat zase každých 14 dnů, 
nejspíše v pondělí, návrh programu, zápis, jeho zveřejnění, 
kontrola plnění

Z hlediska útvarového:
Interní: základní školy, mateřské školy, MKS, muzeum, knihovna, 
umělecká škola, školní jídelny, Ústav sociálních služeb města
Externí: Vododohospodářská a obchodní společnost, a. s., občan-
ská sdružení kromě jinak uvedených

Stanislav Albrecht odpoví za 
  1. finance (i rozpočet) - rozbory hospodaření, shromažďování 

podnětů, návrhy pro finanční výbor, realizace závěrů
  2. dotace – sledování nabídek, vytváření rezerv na spolufinan-

cování, šíření informací
  3. svobodu a podporu podnikání – neklást překážky, podpora 

zaměstnanosti, všichni mají stejný přístup 
  4. sport a sportovní zařízení – oddíly, kluby, veřejná i soukromá 

zařízení, přístup do městských tělocvičen
  5. dětská hřiště – výstavba, údržba, opravy, správa

  6. mediální výstupy města – komunikace s tiskem, rozhlasem, 
televizí – zejména běžná všeobecná agenda, každý by jinak 
měl sám, starosta jen zásadní, koncepční otázky 

  7. správu a privatizaci budov a bytů – evidence, pronájmy, 
návrhy prodejů, opravy

  8. práci zastupitelstva – svolávání schůzí, pořad, organizace 
schůze, zápisy, zveřejňování

  9. analýzy – činnosti orgánů a organizací – co se v nich děje 
z různých hledisek

10. cestovní ruch - podpora, velice obtížné
11. kontrolu – zda jsou naplňována rozhodnutí a předpisy měst-

ských orgánů
Z hlediska útvarového:
Interní: Termoreal, s. r. o.
Externí: sdružení obcí (mikroregiony), sportovní kluby, podni-
katelé  

Vladimír Roučka odpovídá za 
1. sociální věci – rozhodování o poskytování služeb dotovaných 

městem, sledování kvality služeb, podporování, podpora úse-
kovým sdružením,

2. zdravotnictví – vytváření podmínek pro práci lékařů, v měst-
ských, ale i jiných budovách, spolupráce s krajskou nemoc-
nicí

3. zmírňování sociální stratifikace – různé příčiny – bohatství, 
vzdělání, původ; někdy určitě lze, někde nepomůže nic

Z hlediska útvarového:
Externí: občanská sdružení činná v sociální a zdravotní oblasti, 

Marek Nýdrle odpovídá za 
1. lesy a zeleň – městská zeleň, tedy parky, podél komunikací 

louky, zalesňování, rozsah i kvalita, údržba i investice 
2. hřbitovy
3. ochranu životního prostředí (voda, vzduch, krajina, příroda) 

– sledování činností, které to ovlivnují a zasahování 
4. informační technologie – vybavení výpočetní technikou, 

veřejný internet
5. odpady – zajištění jejich likvidace
Z hlediska útvarového:
Externí: Lesy ČR, podnikatelé v zemědělství, v lesnictví

V. Kandidátní formule
Dámy a pánové, to byl můj nerozsáhlejší příspěvek za volební 
období. Víme nyní programové úkoly vcelku a osobní úkoly členů 
rady. Na tomto základě vás žádám o podporu kandidátů do rady 
města Nová Paka. 

starosta Rudolf Cogan
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Jak jsi byl spokojen s výsledky 
voleb, ve kterých vaše volební 
strana získala s převahou de-
vět mandátů v zastupitelstvu. 
Ty jsi získal jako druhý od 
vás, za tvým bratrem, minulým 
starostou a současným poslan-
cem Josefem (1834), celkem 
1739. Očekával jsi to? 
Za dvě volební období jsme 
neudělali chybu, která by 
přinesla hospodářské ztráty 
nebo byla zesměšňující. Tak 
jsem očekával 8 Sportovců 
v zastupitelstvu. Výsledek 
mne tedy mírně překvapil. A 
je to obrovský závazek pro 
celé sdružení.
2. Jak znám Tvoje racionální 
myšlení, tak jsi již musel před-
pokládat, že takto podobně do-
padneš a uvažoval jsi při tom 
již o postu starosty?
Byl jsem jedním ze tří kan-
didátů na starostu, nyní jsem 
starostou. Byl jsem nejvíce 
po ruce a relativně připraven, 
což je obecně trochu problém 
– do funkcí se nikomu moc 
nechce, ani pro mne to není 
výhra, spíš povinnost. Naštěstí 
máme v záloze další dva pr-
votřídní kandidáty na funkci 
starosty: Stanislava Albrechta 
a Václava Pačesného. Máme 
i jiné dva kandidáty na post 
místostarosty.
Minulé volební období jsi 
pracoval jako neuvolněný 
místostarosta města. Vidíš ve 
své nové funkci veliký rozdíl 
proti té minulé? 
Starosta má větší odpovědnost. 
Ale má větší autoritu, a taky se 
na něj více pracuje. Starosta 
je ale více vázán na budovu 
radnice.
To že jsem již byl radním je 
velká výhoda z hlediska zku-
šeností, proti tomu jde nyní už 
určitá únava za ta léta. Upřímně 
řečeno, nejtěžší práce a největší 
nervy jsem zažil v letech 2002 
až 2006 jako předseda finanč-
ního výboru. 
Zaslechl jsem již zkazky „zlých 
jazyků”. Jak to ten Cogan, 
při značných sportovních 
aktivitách ve funkci starosty 
zvládne? 
Nevím. Před mistrovstvím svě-

ta jsem se poněkud přetrénoval, 
a od té doby mne trápí záněty 
v uších. Mám i záněty v hole-
ních, nehty na nohách nejsou 
v dobrém stavu. Celkově to 
není dobré, jsem z toho trochu 
v depresi, možná budu nakonec 
rád za rekreační sport. Pokud to 

ale půjde, tak bych rád sporto-
val dál na mezinárodní úrovni, 
což znamená účast na mistrov-
ství světa nebo Evropy. 
Dá se tedy skloubit vrcholový 
sport se starostováním?
Ovšem mimo funkci starosty 
a triatlon už nebudu dělat nic 
jiného. Končím na pardubické 
univerzitě, poslední moje 
diplomantka obhájila 
v září práci Stát a samo-
správa na výbornou. Ne-
budu publikovat, vyjma 
letitého Merita „Obce”. 
Nebudu rozhodovat chů-
zi – už jsem informoval 
mezinárodní federaci 
do Monaka, i náš svaz. 
Nebudu pořádat závody 
– vyjma dětských sokol-
ských závodů, ani jinak 
sportovně funkcionařit. 
Nebudu nikoho trénovat. 
Utlumím podnikání.
V říjnovém Achátu jsem 
se dočetl ve článku Fran-
tiška Škvařila o tom, že 
Ti město dělalo sponzora 
při Tvé sportovní aktivi-
tě. Mohl bys k tomu něco 
našim čtenářům vzkázat a pří-
padně osvětlit?

U nás v Nové Pace lze do 
Achátu bez obav napsat, např. 
že starosta je vůl. Vezměte si 
jen okolní větší města, jak ty 
zpravodaje vypadají. O našich 
krajských novinách nemluvě 
– to je čirá socdem propagace, 
proč ne, když je to baví – akorát 

to nikdo nečte, třeba ten Rathův 
středočeský zpravodaj. 
Byl bych rád, kdyby to svo-
bodné zůstalo, aby probíhala 
neomezená výměna názorů, 
kritiky a urážek. Teprve na 
základě takových prohlášení 
si lze ujasnit, kdo jak myslí, 
o co se zajímá a kam směřuje. 

Doufám, že tento svobodný styl 
přetrvá i Sportovce, až v Pace 
budou vládnout jiní. 

Rozhovor s novým starostou Rudolfem Coganem
Přiznávám, že jsem psal hodně o novém starostovi našeho města Rudolfu Coganovi, ale většinou o jeho značných úspěších 
na sportovním poli, zvláště v triatlonu a v atletice. Dnes bych chtěl seznámit čtenáře Achátu s jeho novou činností, protože 
díky velice úspěšným komunálním volbám byl zvolen na první schůzi nových zastupitelů města Rudolf Cogan do čela no-
vopacké radnice. 

Tak tedy sponzoruje město 
Rudolfa Cogana?
Město Nová Paka nesponzoru-
je žádného sportovce, v oblasti 
sportu jen platí část výdajů na 
provoz sportovišť – zimní sta-
dion, Letní stadion, sokolovnu, 
halu a tělocvičny. 
Nejsi jenom sportovec, ale 
značně vzdělaný člověk. 
Mohl bys čtenářům naznačit 
tvé stručné vzdělanostní cur-
riculum vitae? 
Rozhodující pro moji formaci 
bylo novopacké gymnasium a 
hlavně filosofická fakulta. Na 
oboru filosofie jsem se dostal 
až na hranice lidského poznání, 
co ještě je a co už není exis-
tující, poznatelné a sdělitelné. 
Filosofii jsem ovšem nedo-
končil. Vrátil jsem se k ní při 
doktorském studiu ekonomie, 
tam jsme se dostali na hranice 
vědy. Věda je jeden ze způsobů 
vysvětlení světa a nelze ji ab-
solutizovat, je to jen jeden ze 
způsobů výkladů světa. 
Ostatní, co jsem kdy studoval, 
už bylo jen řemeslo.
Jak se Ti spolupracovalo jako 
neuvolněnému místostarostovi 
v minulém volebním období s 
uvolněným místostarostou 
Josefem Hendrychem a jak 
uvažuješ další spolupráci nyní 
z funkce starosty. 
Je to pro mne klíčová osoba na 
radnici. Je to můj přesný opak: 
je klidný, seriózní, rozvážný, 
vyrovnaný, konsensuální a 
technického zaměření. Bez něj 
bych starostu nedělal; vyplňuje 
prostor, který nejsem s to po-
krýt už ze své podstaty.
Jaké priority si kladeš do po-
předí při svém vedení našeho 
města.
Starosta je organizační pracov-
ník. Mým cílem je plnit to, co si 
zastupitelé dohodnou. V tento 
okamžik je to z hlediska věc-
ného realizace programového 
prohlášení. Začíná vyrovna-
ným hospodařením, a to bude 
primárním limitem poskytova-
ných služeb a investic. 
Jménem čtenářů děkuji za 
odpovědi a ať se Ti ve funkci 
starosty daří!

Míla Pour
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Jak už titulek napovídá ten-
tokrát se parta modelářů se 
sídlem v Nové Pace zúčastnila 
ve dnech 16. - 17. října 2010 
modelářské soutěže s názvem 
MAQUETTEXPO 2010 
ve starobylém a palmovém 
letovisku Hyeres ležícím na 
nejjižnějším cípu Azurovém 
pobřeží Francie.
Podnět k celé naší akci zcela 
neočekávaně vzešel již minulý 
rok od našich dlouhodobých 
modelářských přátel z daleké 
Belgie, kteří na svých tričkách 
mimo znak svého mateřského 
klubu nosí také hrdě znak na-
šeho českého klubu KPM Nová 
Paka jako výraz dlouholetého 
přátelství a úspěšné spoluprá-
ce. Právě toto nezůstalo bez 

nepovšimnutí předsedy klubu 
modelářů AMV83 z francouz-
ského Hyeres, jistým panem 
Bertrandem Deleestem, který 
se právě domácí soutěže v Bel-
gii také účastnil, neboť je Belgi-
čan a rád se do své rodné vlasti 
vrací. Poněvadž letos připadá 
20. výročí založení jejich mo-
delářského klubu a rovněž také 
100. výročí založení námořního 
letectva ve Francii, měla jejich 
místní již vyhlášená modelář-
ská soutěž Francie pojata v  
tomto duchu a nabídnou svým 
soutěžícím a návštěvníkům 
i něco netradičního či přilákat 
nové modeláře z jiných než 
sousedních zemí. Tentokrát 
se jimi stali modeláři z České 
republiky, z Nové Paky … 
Po pečlivých přípravných 
pracích s modely, nástěnkami, 
propagačními materiály, dárky 
a v neposlední řadě i s naši-
mi cenami pro námi zvolené 
nejlepší modeláře jsme v 9:
30 v sobotu 9. října vyrazili 
ve Fordu Transit ze Staré 

Paky v následujícím složení: 
ing. Milan Věchet, ing. Bed-
řich Tandler, Petr Navrátil, 
Ladislav Hovorka a Radim 
Karel s cílem do přibližně 
1400 km vzdáleného Hyeres. 
Po překročení státních hranic 
jsme následovně jeli přes 
Německo a v podvečerních 
hodinách po více než 800 km 
jízdy dorazili do francouzského 
města Mulhouse, kde jsme také 
v malém hotelu „Roi Soleil” 
strávili 2 noci. Následující 
den jsme si naplánovali a také 
uskutečnili prohlídku velkého 
automobilového muzea v Mul-
house – unikátní světově pro-
slulou sbírku automobilů od 
samého prvopočátku, o kterou 
se zasloužili bratři Schlump-

fovi. V bývalých prostorách 
textilní přádelny se jednomu 
z bratrů – Fritzovi podařilo 
shromáždit ojedinělou sbírku 
437 aut od 97 různých výrobců. 
Z nejznámějších výrobců jme-
nujme např. Bugatti, Hispano-
-Suiza, Ferrari, Rolls-Royce, 
Maserati, Maybach, Mercedes 
a další. Muzeum Cité de l’Au-
tomobile dnes bez nadsázky  
zahrnuje aut právě tolik, co 
Louvre zahrnuje z umění. Po 
nezapomenutelném zážitku 
nás ještě čekalo město se svý-
mi pamětihodnostmi a poté již 
návrat a přenocování v hotelu. 
V pondělí jsme od ranních 
hodin již dále cestovali a ve 
večerních hodinách docílili 
vytouženého místa naší cesty 
– Hyéres …. 
Přivítání našimi hostiteli v čele 
s předsedou Bertrandem, jeho 
manželkou a dalšími druhy 
z domácího klubu v dobře 
situovaném a vybaveném 
kempu s názvem Eurosurf 
ležícím nedaleko písčité pláže 

Novopačtí modeláři v jihofrancouzském Hyeres úspěšní 
a moře proběhlo ve večerních 
hodinách téhož dne v přátelské 
atmosféře a na mnohá témata. 
Jako hostům nám rovněž 
nabídli na každý den jiný 
program pro zpestření našeho 
pobytu, což jsme jednoznačně 
uvítali a řekli si v duchu, kdo 
jiný než domácí nás zde může 
lépe provést. S dobrými pocity  
jsme se rozloučili a ulehli v na-
šich obytných chatkách … 
Po větrné noci jsme se probu-
dili do slunného dne a doufali, 
že se nám náš pobyt z hlediska 
počasí až do konce vydaří. 
Bertrand nás ráno vyzvedl 
a společně jsme jeli na jednu 
vyvýšeninu nad starobylé měs-
to, kde se tyčil mohutný památ-
ník na počest všech zahynulých 
francouzských námořních letců 
od samého prvopočátku až do 
současnosti. Pietní místo bylo 
zároveň krásnou vyhlídkou na 
město a jeho okolí. Obzvláště 
nezapomenutelný pohled byl  
z ptačí perspektivy na nedaleké 
letiště, kde přistávala a odlétala 
letadla či vrtulníky. Poté jsme 
se odebrali na šálek kávy do 
turisticky nejnavštěvovanější 
část letoviska, kterou byl 
místní přístav s mnoha bary , 
restauracemi a stánky se suve-
nýry. V této posezónní době už 
turistický ruch opadl a my měli 
vhodnou příležitost k pořízení 
pěkných snímků. Po opuštění 
tohoto místa jsme se odebrali 
do kempu na oběd s kratší pře-
stávkou, neboť nás již očekával 
další člen místního klubu Jean 
Beptiste, který nás poté prove-
dl městem, místní botanickou 
zahradou s parkem – Jardin 
Olbius Riquier, hrádkem Cas-
tel Sainte-Claire a zříceninou 
hradu Chateau d´Hyeres. Vše 
bylo završeno návštěvou jeho 
domu a zajímavým povídáním 
o jeho životě, práci a letectví. 
My se poté odebrali již do 
kempu plni dojmů z příjemně 
stráveného dne. 
Středeční program nabízel 
neméně atraktivní podíva-
nou, poněvadž nás další člen 
místníhotýmu - sympatický 
Claude zavezl do přístavního 
města Toulon. První zastávka 
směřovala před brány města 
na pobřeží k památníku všech 
francouzských zesnulých ná-
mořníků sloužících u ponorko-
vého námořnictva od samého 
počátku až do současnosti. Poté 

jsme se již odebrali do přístavu 
a přímo do námořního muzea 
a zhlédli zajímavou expozici 
přibližující historii a život na 
moři doplněnou originálními 
fragmenty lodí, modely lodí, 
fotografiemi a obrazy. Bez 
našeho nepovšimnutí nezůstal 
model letadlové lodi Charles de 
Gaulle, která je stále v aktivní 
službě. Mnohé z nás ani ve 
snu nenapadlo, že se budeme 
obdivovat jejímu originálu toho 
samého dne jen pár hodin poté, 
kdy kotvila v přístavu a my ji 
mohli byť jen z větší vzdále-
nosti při naší kratší okružní 
plavbě přístavem z vyhlídkové 
lodě spatřit … Byl to opravdu 
nevšední zážitek, na který se 
nezapomíná. Náš program tím 
však zde končil a my se vrátili 
do kempu. Poněvadž jsme do-
razili ještě před západem slun-
cem, našlo se několik nedo-
čkavců z našich řad dychtivých 
po snímcích západu slunce 
právě z této oblasti a tak další 
cíl naší cesty směřoval k nejjiž-
nějšímu místu poloostrova, ke 
středověké pevnosti na skalním 
útesu „La Tour Fondue”. K na-
ší smůle nebyla přístupná, ale 
vyčkali jsme zde ještě a pozo-
rovali v dáli 3 ostrovy patřící 
k této oblasti: Porquerolles, 
Port-Cros a Levant. Mezitím 
začalo slunce zapadat a to 
již byla duše fotografů zcela 
uspokojená a následoval ná-
vrat a nocleh. 
 Čtvrtek byl dalším zážitkem, 
kdy jsme se přes Nice dopro-
vázeni jiným borcem z mateř-
ského klubu Jeanem vydali do 
Monackého knížectví. Cesta se 
zdála nekonečná v důsledku 
dopravního kolapsu, ale nám 
se podařilo s menším zpož-
děním dosáhnout cíle krátce 
před polednem. Prošli jsme si 
přístavní město, podívali se na 
kasino v Monte-Carlu, projeli 
si byť jen autem, trať, kde se od 
roku 1929 jezdí velká cena Mo-
naka Formule 1. Ani se člověku 
nechce věřit, že současní jezdci 
F1 zde dosahují na necelých 
3,5 km dlouhém okruhu místy 
rychlosti až 290 km/h! Jedná se 
vůbec v seriálu F1 o nejkratší 
a také nejpomalejšího okruh. 
Poklonili jsme se zde také 
pamětní desce s bustou mo-
nackého a světově proslulého 
závodníka F1 - Louisi Chi-
ronovi, který rovněž závodil 
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na brněnském Masarykově 
okruhu v předválečném Čes-
koslovensku v letech 1931-33. 
Jeho nezapomenutelný styl jíz-
dy dal vzniknout okřídlenému 
rčení „Jede jako Chiron.„, jímž 
jsou i v současnosti po České 
republice častováni nezdravě 
riskantně jedoucí řidiči. Další 
zastávkou naší návštěvy se 
stalo muzeum automobilů 
- soukromá sbírku zesnulého 
monackého knížete Rainiera 
III. Na ploše 4000 m2 se zde 
nacházely unikátní kočáry, au-
tomobilové veteráni od počátku 
20. století, sportovní a vojenské 
vozy či dokonce bývalé vozy 
F1. Tímto návštěva Monaka 
vyvrcholila a my již směřovali 
do letoviska Saint Tropez - 
našemu českému televiznímu 
divákovi dobře známému díky 
populárnímu filmu „Četník ze 
Saint Tropez” jehož hlavní 
roli ztvárnil nezapomenutelný 
a legendární Louis de Funes. 
Opatrně jsme se pohybovali po 
nábřeží, aby nás najednou ne-
zatkl energický strážce zákona 
četník Cruchot, ale nenerazili 
jsme na něho a tak padlo usne-
sení, že půjdeme na policejní 
stanici, abychom ho požádali 
o pomoc v nouzi. Četnickou 
stanici jsme po chvíli pátrání 
našli a vypadala zcela stejně 
jako ve filmu, avšak přísného 
a snaživého četníka se nám již 
najít nepodařilo … Jen pár kari-
katur a fotografií na nedalekém 
novinovém stánku připomínal 
četníkovu přítomnost a komedii 
z roku 1964 … Pomoc v nouzi 
jsme samozřejmě nepotřebo-
vali a začali se proto vracet na 
místa našeho noclehu.
Pátek byl již ve znamení pří-
prav na instalaci naší klubové 
prezentace a krátce po poledni 
jsme vyrazili do místa konání 
soutěže – do reprezentativní-
ho moderního sálu s modrou 
podlahou a pyšnícího se 
názvem Casino Forum, který 
se nacházel právě pod míst-
ním dominantním kasinem. 
Pořadatelé nám přidělili stoly 
s délkou 6 metrů a my začali 
instalovat naši expozici, která 
zahrnovala informace o naší 
republice a o Nové Pace, státní 
vlajku, ubrusy v barvách naší 
státní vlajky. Na to vše byly 
umístěny modely v různém 
měřítku s kladením důrazu 
na československé a české 
letectvo. Hlavním lákadlem 
naší expozice se bezpochyby 

stal obří model používaným 
námořním letectvem USA, 
F-14 Tomcat, ale také horká 
novinka – model trojplošníku 
Fokker Dr. 1. Obojí v měřítku 
1/18 z modelářské firmy HpH 
z Kutné Hory. V průběhu insta-
lace jsme zjistili, že poskytnutá 
plocha nebude stačit a proto 
jsme požádali o dodatečné 
stoly. Po zdárném ukončení 
instalace naše klubová prezen-
tace čítala 12 modelů bojové 
techniky, 25 letadel a 1 mo-
torku. Vše bylo ještě doplněno 
ilustračními obrázky letadel 
a pilotních portrétů od Radi-
ma Karla. Tímto pro nás tento 
den ve výstavní hale skončil 
a my se odebrali do kempu. 
V podvečerních hodinách nás 
z něho však vyzvedl nám již 
známý Claude a dopravil nás 
k nim domů na přátelské po-
sezení s dalšími členy klubu. 
Po předání našich dárků se 
poté začaly servírovat uvaře-
né škeble, na které se někteří 
z našich řad zhlíželi poněkud 
nedůvěryhodně. Po několika 
minutách však změnili názor 
a přidali se k ostatním. Při 
živé debatě jsme si užili večera 
a poté odjeli nocovat. 
V sobotu jsme již byli zane-
prázdněni přihlášením našich 
modelů do soutěže – bylo to 
celkem 9 letadel, 2 helikop-
téry, 2 motorky a 4 ks bojové 
techniky ve 4 soutěžních kate-
goriích: 
1/ Master, 2/ Pokročilý, 3/ Za-
čátečník a 4/ Junior.
Dříve než se budeme věno-
vat soutěži, zmiňme prosím 
několik informací o domácím 
klubu plastikových modelářů 
AMV83. Spolek byl založen 
již v roce 1990 a ke dnešnímu 
dni ho tvoří 47 členů z řad bý-
valých, ale i současných vojáků 
a námořníků či dalších nadšen-
ců o historii a modelářství. Již 
po osmnácté se jim podařilo 
zorganizovat tuto soutěž a ke 
dnešnímu dni se počítá mezi 
4 velké soutěže ve Francii. Na 
jihu Francie se jedná vůbec 
o největší soutěž svého druhu. 
Na tomto jubilejním ročníku 
prezentovali svému obecenstvu 
300 modelů, které lze zahrnout 
do 4 sekcí: Japonské letectvo 
II. světové války, Francouz-
ský akrobatický tým, námořní 
letectvo a letectvo všeobecně.
Po celkové instalaci všech 102 
klubů a přibližně 380 zúčastně-
ných z Anglie, Belgie, Švýcar-

ska, České republiky 
a domácí Francie se 
na celkové výstavní 
ploše 2000 m2 objevilo 
2000 různých modelů 
počínaje malými auty, 
formulemi, motorka-
mi, letadly, bojovou 
technikou, loděmi, 
loděmi v láhvi, figur-
kami a konče něčím 
ze světa sci-fi v  růz-
ném měřítku. Dalších 
250 modelů bylo 
přihlášeno do hlavní 
soutěže. Bohužel zde 
nebyla ve velké míře 
zastoupena dioramata 
a papírové modely. Celková 
výstavní plocha se ještě do-
plnila o prodejce s modelář-
skými potřebami a my se zde 
setkali také s jedním českým 
prodejcem – firmou Blue Max 
z Prahy, která k nám do Paky 
rovněž často na naši soutěž 
zavítala. 
Po pohodovém průběhu so-
botního odpoledne nás ještě 
čekal milý společenský večer 
s důstojnou oslavou jubilejního 
20. ročníku. A vše se neobešlo 
bez dortu, živé muziky a dobré 
zábavy. 
Neděle přilákala dle očekává-
ní bohatou návštěvnickou účast 
a my se často věnovali na na-
šem klubovém stánku mnoha 
návštěvníkům a poskytovali 
jim informace o modelech, 
našem městu a naší republice. 
Téměř každého návštěvníka 
u nás zaujal již zmíněný obří 
model F-14, neboť se jednalo 
o jakousi modelářskou specia-
litu, která se na každé soutěži 
nevidí … Slavnostní vyhlášení 
výsledků proběhlo až v pozdě 
odpoledne od 17:00 a za bouř-
livého potlesku k naší radosti 
zazněla celkem 7 x jména členů 
našeho klubu. Organizátorům 
v čele s Bertrandem jsme 

dále poté vyjádřili naše velké 
poděkování za hladký průběh 
akce a za jejich doprovodný 
program po celou dobu našeho 
pobytu a udělili jim upomínko-
vé dárky. Po slavnostním ukon-
čení soutěže jsme se rozloučili, 
sbalili modely s věcmi a vyra-
zili směrem domů. 
Celá akce byla pojata jako přá-
telské setkání všech modelářů 
a jejich příznivců. I přes probí-
hající stávky státních zaměst-
nanců ve Francii modelářskou 
přehlídku navštívilo více než 
jeden tisíc návštěvníků. My 
jsme měli rovněž velmi dobrý 
pocit z průběhu soutěže a nad-
šení jejich příslibem účasti na 
příštím, již 12. ročníku naší 
domácí soutěže „Novopacký 
šutrák”, který se tentokrát 
uskuteční netradičně jako 
dvoudenní akce 21. - 22. květ-
na 2011 v rekreačním areálu na 
Pecce. Již nyní připravujeme 
divácky bohatý doprovodný 
program s autoveterány, RC 
loděmi a letadly a večer se 
živou hudbou. 
Doufejme, že se naší akce 
rovněž zúčastní další modeláři 
z jiných zemí. Doufejme, že se 
nám naše přání vyplní … 

Za KPM NP, Radim Karel

Naše výsledky: 

1. místo
MUDr. Petr 
Hromada

kategorie 
Master

formule FERRARI
měřítko: 
1/20

2. místo
MUDr. Petr 
Hromada

kategorie 
Master

Motocykl 
YAMAHA

měřítko: 
1/12

2. místo
Ing. Milan 
Věchet

kategorie 
Master

vrtulník Mi 24A
měřítko: 
1/72

3. místo Petr Navrátil
kategorie 
Master

letoun LLOYD
měřítko: 
1/48

3. místo Petr Navrátil
kategorie 
Master

Motocykl 
HARLEY 
DAVIDSON 

měřítko: 
1/9

Ocenění pro junior: Kateřina Hromadová za model motocyklu

Ocenění pro ing. Jiřího Hodana za model proudového letounu Mig 15.
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Svozový kalendář na rok 2011.
Marius Pedersen a. s.

Město Nová Paka Pořádek dělá 
přátele

Občané Podnikatelé  
svozy 26x 52x 26x měsíční 13x
Měsíc čtvrtek-dne pátek-dne týdenní čtvrtek-dne pátek-dne týden
Leden 6,20 7,21 každá středa 6,20 7,21 1,3
Únor 3,17 4,18 každá středa 3,17 4,18 5,7
Březen 3,17,31 4,18,1 každá středa 3,17,31 4,18,1 9,11,13
Duben 14,28 15,29 každá středa 14,28 15,29 15,17
Květen 12,26 13,27 každá středa 12,26 13,27 19,21
Červen 9,23 10,24 každá středa 9,23 10,24 23,25
Červenec 7,21 8,22 každá středa 7,21 8,22 27,29
Srpen 4,18 5,19 každá středa 4,18 5,19 31,33
Září 1,15,29 2,16,30 každá středa 1,15,29 2,16,30 35,37,39
Říjen 13,27 14,28 každá středa 13,27 14,28 41,43
Listopad 10,24 11,25 každá středa 10,24 11,25 45,47
Prosinec 8,22 9,23 každá středa 8,22 9,23 49,51
dle ulic dle ulic

V měsících leden a únor bude sběrný dvůr o víkendu UZAVŘEN
Svoz provádí firma Marius Pedersen a.s., Přibyslavská 124, Nová Paka, tel.: 493 723 095
Přejeme všem občanům v roce 2011 hodně zdraví, štěstí a ohleduplnost jeden k druhému.

Zapomeňte na diety 
a pojďte si zatančit! 

Je tu Zumba – 
nový fitness program!

Zumba je lekce plná radosti
z pohybu, zábavy, skvělé hudby  a jednoduchých kombinací 

základních kroků latinskoamerických tanců.
Už jste ji vyzkoušeli?

Každou sobotu od 15:00 
ve sportovní hale ZŠ Komenského v Nové Pace

Těším se na vás …. Instruktorka Zumby  Jana Pírová 
(tel. 723 275 010)
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Exkluzivně prodám dům s byty a neby-
tovými prostory na Masarykově náměstí 
v centru Nové Paky.

Zastavěná plocha cca 150 m2 na pozemku 256 m2. Vyžaduje 
rekonstrukci. Členité sklepení. V přízemí nebytové prostory. 
V 1. patře 5 místností bez příslušenství. Velká půda vhodná 
k vestavbě. 
  Ing. Miloslav Hlava,
  tel: 602 306 781 mhlava@volny.cz

3,9 mil. Kč - cena 
k jednán

í

Pro vzpomínku na nezapomenutelného jičínského 
občana Josefa Štefana Kubína rozhodli jsme se 

již  patnáctým rokem udělit

Jivínského Štefana
za pozoruhodný kulturní počin roku 2010

a za dlouholetou kulturní činnost
Nechceme, aby některé z bohulibých konání zůstalo 
nepovšimnuto. Rádi pozveme všechny navržené k 
popovídání, rádi všem poděkujeme. Těšíme se, že 

čtenáři naší výzvy zavzpomínají na to, co hezkého 
se v roce 2010 v kultuře na okrese událo, a přispějí 
k nominaci. Návrh na Štefana může provést každý, 
stačí uvést jméno a adresu nominovaného (jednot-
livce či skupiny) a stručné zdůvodnění, kategorii, 
jméno a adresu navrhovatele. 
Své návrhy zasílejte do 31. 12. 2010 na adresu 
koordinátora štefanské komise Bohumíra Pro-
cházky, Sokolovská 367, 506 01 Jičín. E-mail : 
prochor.jc@tiscali.cz, tel. 493 523 492. V nominaci 
je třeba uvést, zda se jedná o dlouhodobé zásluhy 
(za nejméně 5 let činnosti) nebo kulturní počin za 
rok 2010.

Štefanská komise & Nadační fond Jičín město 
pohádky & Knihovna Václava Čtvrtka Jičín & 
Město Miletín & Prochoroviny

JUDr. J. Veselý

Jak se občané podílejí na vzhledu 
svého města
V měsíci září tohoto roku byla v ulici Na Tržišti zjištěna skládka 
komunálního odpadu, volně odloženého na veřejném prostran-
ství. Bohužel někteří občané našeho města volí tento nedovole-
ný způsob odstraňování odpadů při vyklízení svých bytů. Tímto 
chováním se dopouštějí porušování vyhlášky Města Nová Paka 
č. 2/2005 o nakládání s komunálním a stavebním odpadem a vy-
stavují se možnosti udělení sankce za spáchání přestupku.
Věc odloženého odpadu  byla předána k prošetření správnímu 
odboru Městského úřadu Nová Paka.  

Odbor životního prostředí Městského úřadu  Nová Paka
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Zrcadlo, zrcadlo, kdo je 
nejkrásnější?
Vánoční výstava keramiky studen-
tů Gymnázia a SOŠPg a Ateliéru 
KK v Nové Pace je přístupná v 
půjčovní době knihovny.

Doba konání: 
10. 12. 2010 – 21. 12. 2010

Zveme Vás na prezentaci knihy

 Jiří Urban
 Venkov 
 pod kolektivizační
 knutou
Kniha Jiřího Urbana se zaměřuje 
na kolektivizaci v 50. a 60. letech minulého století 
a vypráví příběh několika spřízněných rodin z Novopacka, 
rodin soukromých zemědělců 
Josefa Novotného a Josefa Machytky.

Těšíme se na vás ve čtvrtek 

 9. 12. 2010 v 18:00

Ve spolupráci s nakladatelstvím Vyšehrad

100 let novopacké energetiky
Za starosty Jindřicha Zahájského a odborného učitele Františka 
Jirutky byla 23. listopadu 1910 uvedena do provozu Městská 
elektrárna Nová Paka. Budovu postavil novopacký stavitel Vilém 
Beck za 35 577,25 korun. Technické zařízení instalovala praž-
ská firma Kolben a spol. z Vysočan za 89 000,00 korun. Plány 
vypracoval profesor brněnské techniky Vlastimil List, který měl 
nad celou stavbou dozor. Elektrárna byla vybavena dvěma die-
selovými motory o výkonu 80 HP. Ty poháněly třífázový gene-
rátor o napětí 3 150 voltů. Toto napětí bylo transformováno ve 3 
železných trafostanicích na 220/125 voltů a rozváděno po městě. 
Elektrárna za dobu svého provozu, tj. 11 let, vyrobila 1 955 646 
Kwh. Pracovalo zde 26 zaměstnanců: správce, účetní, asistent, 
několik výběrčích a asi 15 montérů.
V roce 1921 byla elektrárna zrušena a technologické zařízení 
prodáno do Prahy pro účely rezervního osvětlení Pražského 
hradu. Z elektrárny se stala rozvodna s napojením na dálkové 
elektrické vedení 10 000 voltů z nově postavené elektrárny Pořící 
u Trutnova. Byly zde kanceláře Městských elektrických podniků. 
V roce 1927 bylo postaveno dalších 6 transformačních stanic. 
Správcem se stal  pan Rupp.  V následujících letech požadovaný 
elektrický příkon pro oblast Novopacka nestačil, a proto byla 
v roce 1955 uvedena do provozu rozvodna na 110 000 voltů 
v ulici Krkonošské.
Rozvodna v městské elektrárně byla zrušena v roce 1970 a v 
budově zůstaly kanceláře obvodové služebny až do roku 2003.
V současnosti veškeré služby v oblasti energetiky zajišťuje 
ČEZ.
V listopadu 2010 jsme si připomněli 100. výročí energetiky 
slavnostním setkáním. Je to výročí několika generací elektrikářů, 
podílejících se prací na elektrifikaci Novopacka. 

 Josef Hlubuče

POMÁHÁME ŽÍT LIDEM S DUŠEVNÍ NEMOCÍ
Zažíváte vypjaté okamžiky kvůli předvánočnímu shonu? Vypjaté 
okamžiky jsou pro naše klienty denní rutinou. Proč? Jsou duševně 
nemocní. Zajímá Vás život duševně nemocných? Ke příležitosti 
15. narozenin naší neziskové organizace Péče o duševní zdraví, 
jsme vytvořili nové webové stránky na adrese www.pdz.cz, kde 
naleznete odpovědi na Vaše otázky. 
Šťastné prožití svátků bez duševních otřesů Vám přeje PDZ -
OBČANSKÉ SDRUŽENÍ PÉČE O DUŠEVNÍ ZDRAVÍ. 
Již 15 let se zabýváme pomocí lidem s duševním onemocněním 
a jejich rodinám. Sociální služby poskytujeme na Pardubicku, 
Královéhradecku, Chrudimsku, Jičínsku, Rychnovsku a Orlic-
koústecku. Organizujeme vzdělávací kurzy nejen pro pracovníky 
v pomáhajících profesích. Pořádáme osvětové a kulturní akce na 
podporu společenského povědomí o životě lidí s duševním one-
mocněním.
Kontakt:  Leona Hniličková, o.s. Péče o duševní zdraví
 Bělehradská 389, 530 03 Pardubice
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FOTOSLOUPEK ALENY KUBÁTOVÉ
výlov pivovarského rybníka
30. října 2010
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V podzimních měsících se naši 
mladí hasiči zúčastnili několika 
náročných soutěží, ve kterých 
zaznamenali přední umístění ve 
všech věkových kategoriích. 
Novopacký sbor je již tradičně 
jediným v okrese, kterému se 
daří pracovat s mládeží od 
přípravky až po dorost a navíc 
předvádí i kvalitní výkony. 
Vedoucí kolektivů jsou na své 
svěřence právem hrdi.
V sobotu 9. října se konal v 
Lužanech podzimní závod 
požárnické všestrannosti 
– branný závod. Tato soutěž 
je již započítána do jarního 
okresního kola HRY PLA-
MEN a naši mladí hasiči si 
zde připsali důležité body do 
celkového hodnocení. Byl to 
doslova zlatý den packých 
mladých hasičů, vždyť jsme 
startovali ve všech pěti vypsa-
ných kategoriích a ve čtyřech 
jsme slavili vítězství, v té páté 
naše hlídka doběhla „pouze„ na 
druhém místě. V devět hodin se 
na start postavily nejprve děti 
předškolního věku, poté absol-
vovali přibližně 3 kilometry 
dlouhou trať mladší žáci, po 
nich i starší. V odpoledních ho-
dinách se poprali se záludností 
branného závodu i dorostenci a 
dorostenky. Výsledky udělaly 
radost všem vedoucím kolek-
tivů – v předškolácích vyhrála 
Nová Paka před Sobotkou, v 
mladší kategorii byla veliká 
konkurence (celkem 26 druž-
stev) a vítězství si odnesla 

opět Nová Paka před Slatina-
mi a Holovousy. Naše druhé 
družstvo doběhlo na 13. místě, 
ale zde nás reprezentovali děti 
o kategorii mladší !! Jediný 
vavřín vítězství nám unikl ve 
starší kategorii – kde mezi 21 
družstvy zvítězili favorité z 
Rohoznice, druhá Nová Paka 
a třetí byl sousední Vidochov. 
Druhá hlídka Nové Paky ještě 
obsadila 6. místo. Raritou je 
vítězství mladších žáků Nové 
Paky – toto vítězství dokázali 
zopakovat již tři roky po sobě 
a připsali si zlatý hattrick. 
Novou Paku reprezentovala 
tato početná skupina mladých 
hasičů : Ondra Tomčík, Pepa 
Pospíšil, Majda Pospíšilová, 
Ondra Kubišta, Martin Ku-
bišta, Martina Brádlová, Ště-
pán Krupka, Honzík Lukáč, 
Monika Hrnčířová, Dan Rys, 
Lenka Fejfarová, Martin Fej-
far, Mája Čermáková, Kuba 
Tomčík, Terka Cermanová, 
Honza Číla, Honza Čančík, 
Petr Linhart, Jirka Faltejsek, 
Martin Faltejsek, Honza Malý, 
Ondra Frýba a Martin Pospíšil. 
Dorostenky žádnou jinou kon-
kurenci ve startovním poli ne-
měly, a tak bylo jasné, že i zde 
si palmu vítězství odnese také 
náš sbor. Holky běžely v této 
sestavě: Irena Zahradníková, 
Denisa Drašarová, Bára Ma-
ternová, Pája Vágenknechtová 
a Terka Sehnalová, mezi kluky 
– jednotlivci se mezi dalšími 13 
závodníky blýsknul vítězstvím 

novopacký Tomáš Havel, Dan 
Linhart doběhl na pěkném 4. 
místě. Poslední soutěží ka-
lendářního roku bývá tradičně 
halová soutěž v Lázních Bělo-
hrad. Sbor dobrovolných hasičů 
z Miletína zde i letos pořádal již 
6. ročník Halového mistrovství 
Podzvičinska. Na tyto náročné 
závody se sjíždějí mladí hasiči 
nejen z okresu Jičín, ale také 
nejlepší družstva z Rychnov-
ska, Náchodska, Hradecka, 
Trutnovska i Liberecka. Je to 
takové neoficiální mistrovství 
Východních Čech. Děti soutěží 
ve třech disciplínách – uzlové 
štafetě, štafetě dvojic a štafetě 
na 5x40 metrů s překážkami. 
Novou Paku reprezentovala 
družstva předškoláků, mlad-

ších i starších žáků a i zde se 
nám celkem dařilo. Předškolní 
děti v konkurenci 6 družstev 
dokázaly zvítězit nad zbytkem 
startovního pole a pověsily si 
na krk své první zlaté medaile. 
I mladší žáci se vůbec neztratili 
a mezi 23 družstvy vybojovali 
nádherné 3. místo. Starší druž-
stvo si v této soutěži vybralo 
trochu smůly, a tak jim po zá-
věrečném sečtení bodů patřilo 
12. místo. 
Na závěr mi dovolte, abych za 
všechny novopacké mladé ha-
siče popřál čtenářům měsíčníku 
Achát klidné prožití vánočních 
svátků a mnoho úspěchů do no-
vého roku 2011. 

Lubomír Exner, 
SDH Nová Paka

Úspěchy mladých hasičů SDH Nová Paka
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Rychlík č. 988 přijíždí…
Hlášení na staropackém nádraží bude mít v sobotu 18. prosince zvláštní obsah. Ten den totiž přivezou liberečtí skauti Betlémské 
světlo a po krátké „povinné” zastávce ve Staré Pace jej povezou do svého města.
Mezi pravidelnými účastníky nebudou chybět ani členové 3. oddílu z našeho střediska, kteří budou symboliku Vánoc opatrovat 
do Štědrého dne, aby ji roznesli v 10 hodin dopoledne do všech církevních objektů, nacházejících se v Nové Pace a zároveň také 
ke skautské klubovně, kde budou mít zájemci možnost převzít plamínek do vlastních zdrojů.
Tak tedy – nezapomeňte! Buď 18. t.m. na staropackém nádraží nebo o šest dní později…
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MUZEUM A KLENOTNICE

FOTOSLOUPEK JIŘÍHO ČEJKY
Instalace opravených soch na náměstí

Setkání kronikářů a vlastivědných pracovníků Novopacka
Večerní prohlídka výstavy betlémů v Suchardově domě

Jak jsme již veřejnost informovali v listopadovém čísle Achátu, pořádá muzeum ve spolupráci s Městským kulturním střediskem, 
Městskou knihovnou a Městem Nová Paka v pondělí 13. prosince 2010 v malém sále MKS v době od 13 do 16 hodin setkání kro-
nikářů a vlastivědných pracovníků Novopacka. Ve stejný den navíc bude zájemcům v Městské knihovně (9 – 11 h., 12 – 17 h.) 
zpřístupněn aktuální svazek novopacké kroniky. Na podvečer sv. Lucie, tedy na pondělí 13. 12. 2010, nabízíme veřejnosti návštěvu 
tradiční výstavy betlémů z Novopacka v netradiční dobu, od 17 do 20 hodin, kdy budou prostory výstavního sálu Suchardova domu 
osvětleny svíčkami. Díky vstřícnosti Základní umělecké školy Nová Paka navíc budou moci příchozí, účastníky lampionového 
průvodu, pořádaného Městskou knihovnou nevyjímaje, vyslechnout hudební produkci žáků ZUŠ. Těšíme se na Vaši návštěvu.

Robert R. Novotný, Městské muzeum Nová Paka
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Program akcí na prosinec
10. 12. TIFFANY – ANDĚL, 18:00 – 20:00 
Seznámíte se s technikou řezání skla, letování a pájení (výroba 
vitráže). Dílna je vhodná pro dospělé zájemce. Cena pro členy 
DDM 150Kč, pro ostatní 200 Kč. Platby a přihlášky do 9.12., info  
na tel. 739 452 739 nebo s.volsickova@seznam.cz

11. 12. Benefiční ZUMBA PARTY!!! 15:00 - 18:00 
Akce na podporu zatoulaných či týraných psů, koček a dalších 
zvířat, kterou pořádá Adéla Antošová ve spolupráci s DDM Sto-
nožka a O.s.MÍSTO.
Těšit se můžete na:
- Cvičení s Adélou
- Cvičení s Luckou Adamcovou (Mladá Boleslav)
- Ukázka a nácvik afrických tanců
- Tombola o ZUMBA ceny
- Prodej originálních šperků
Vstup 150 Kč, diváci za symbolických 20 Kč! Vstupenky mů-
žete zakoupit v předprodeji na všech lekcích Adély Antošové a 
v DDM. Info na tel. 739 452 738, ivana.ddm@seznam.cz 

12. 12. Vánoční dílničky pro děti z DD Vrchlabí 

14. 12. Keramika pro příchozí. 19:00 – 22:00. Cena: 250Kč
14. 12. VÝROBA A ZDOBENÍ SVÍČEK
15:30 – 17:00. Dílna je určena pro děti a mládež.
Cena: 30Kč pro členy DDM, 40 Kč pro ostatní
Platby a přihlášky v DDM do 13.12.

Bubákování ve Stonožce
Byla středa 27. 10., setmělo se. Byla již poměrně pokročilá od-
polední hodina a přesto se k DDM hrnuly davy rodičů s malými 
dětmi. Stonožku totiž ovládla strašidla.
Některá byla roztomilá a legrační, některá naopak hrůzostrašná 
až děsivá. Všechna, a že jich byla pěkná řádka, skoro k padesáti, 
se zabydlela v suterénu Domu dětí a mládeže.
Bubáci byly vyrobeni z papíru, látek, ze dřeva a různých přírodnin 
nebo třeba ze starých vycpaných ponožek. Autory těchto straši-
dláků byly převážně děti. O pomoc s organizací této akce jsme 
totiž požádali packé základní a mateřské školy s tím, aby děti 
vytvářely strašidla a bubáky podle své fantazie a pak je přinesly 
do DDM k vystavení. Každé strašidlo dostalo své jméno a číslo, 
pod kterým se anonymně zúčastnilo hodnocení veřejností.
Děti, které se na bubáky přišly podívat se totiž zároveň staly hlavní 
porotou. Jako vstupenku přinesly vlastnoručně nakreslený obrázek 
bubáka a u vchodu dostaly 5 korálek, které používaly jako body 
k ohodnocení strašidel. Neměly skutečně jednoduchou úlohu, 
neboť vystavená strašidla byla mnohdy opravdu více kouzelná, 
než vyvolávající hrůzu a podle ohlasů 5 korálek  na hodnocení 
bylo málo.
Byla to sice jen dvouhodinová akce, jejíž příprava zabrala spoustu 
času, ale počet dětí, které se přišly, podívat a jejich reakce nám 
byly velkou odměnou.
Chtěli bychom touto cestou také moc poděkovat mateřské škole 
na sídlišti, paní ředitelce i paním učitelkám v jednotlivých oddě-
leních, které nám svým zaujetím a nadšením pomohly velikým 
počtem kouzelných bubáků. Však také jeden z nich, bubáček 
Ducháček se umístil na 2. místě. Všechna strašidla a bubáci byli 
ještě dva týdny vystaveni na chodbách DDM, aby si je mohli ještě 
prohlédnout všichni návštěvníci za denního světla. 
Skutečně se bylo na co dívat.

Pořadí najdete na stránkách DDM. 
Sváťa Volšičková
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Zápis do 1.- 8. ročníku 
ZŠ BRÁNA, základní škola 

v Nové Pace
přivítá nové školáky.
Ve čtvrtek 27. ledna 2011 od 13 do 17 hodin.
Se souhlasem rodičů vyučujeme písmo COMENIUM 
SCRIPT.
S sebou vezměte rodný list dítěte a očkovací průkaz.

Kollárova 456, Nová Paka
Další informace na telefonu 493 539 770 nebo na 
www.zsbrana.webnode.cz

SŠGS a Běh 17. listopadu
Ve středu 10. listopadu 2010 se za hezkého podzimního počasí 
uskutečnil již 41. ročník Běhu 17. listopadu, kterého se zúčast-
nili také žáci a studenti ze Střední školy gastronomie a služeb 
v Nové Pace. Jedná se o přespolní běh konající se v zámeckém 
parku v Kopidlně, jehož organizátorem je tamní Střední škola 
zahradnická. Do běžecké soutěže se přihlásilo úctyhodných 170 
závodníků. Běžci byli rozřazeni do osmi věkových kategorií. Ve 
třech z nich běželi i žáci a žákyně naší školy. V závodě neměli 
vůbec jednoduchou situaci, protože se sportovního klání účast-
nily také běžecké sportovní kluby a školy, například TJ Spartak 
Vrchlabí a Sportovní gymnázium Jilemnice, ale i tak studenti 
SŠGS Nová Paka ostudu rozhodně neudělali.
V kategorii starších žáků (nar. 1995 – 1996) se Jakub Tomášek 
umístil na 6. místě. Mezi dorostenci (nar. 1993 – 1994) skončil 
Leon Dominik Mládek na 10. místě, Adam Šubr na místě osmém 
a Ondřej Krušina na místě sedmém. A Dominik Čurda dokonce 
na skvělém 2. místě. Také v kategorii Juniorů (nar. 1991 – 1992) 
měla naše novopacká škola svého zástupce na stupních vítězů, 
když se Karel Geršl umístil na výtečném 3. místě. Jediná účastnice 
něžného pohlaví Nikola Menšíková měla na trati smůlu, když na 
kluzkém povrchu upadla a pro zranění závod nedokončila.
Díky svým žákům a studentům zaznamenala SŠGS Nová Paka 
další ze svých sportovních úspěchů, ke kterým se v budoucnu 
jistě přidají ještě jiné. Všem našim účastníkům závodu za vzornou 
reprezentaci děkujeme a medailistům blahopřejeme!

Marek Brožík

Studenti Gymnázia a Střední pedagogické školy v Nové Pace
Vás srdečně zvou na

VÁNOČNÍ AKADEMII spojenou s Vánočními trhy
Koná se ve čtvrtek 16. prosince 2010 v 17,30 hodin, trhy začínají 
již ve 14 hodin. Těšíme se na Vaši návštěvu!
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PŘEDSTAVUJEME VÁM.. .

Pan Zdeněk Čejka je novopac-
ký rodák. Bydlel se svými ro-
diči a bratrem v Havlově ulici. 
Jeho otec - taktéž Zdeněk - byl 
známý novopacký fotograf a 
dlouholetý pracovník novo-
packého muzea. Díky němu se 
jeho oba synové začali zajímat 
o fotografování.
Syn Zdeněk se v šedesátých 
letech minulého století jako 
mladík začal zajímat o do-
kumentární fotografii města, 
hodně fotografoval na svých 
cestách, časem se zaměřil na 
dokumentování kulturních akcí 
ve městě - v kulturním domě, 
muzeu, městském úřadě, kde 
se s jeho fotografiemi můžete 
setkávat.
Později se zaměřoval na pří-
rodní motivy a dnes vystavuje 
tzv. makrofotografii. Pomocí 
digitálního aparátu a možnosti 
úprav na PC zachycuje krásy 
detailu - takové motivy mnoho 
lidí lehce přehlédne, ale zoom, 
pozorné oko a citlivá duše fo-
tografa nás upozorní na skryté 
krásy „obyčejné„ přírody.
Kdo zpracovával černobílé 
fotografie sám, ví, jaká je to 
krása a napětí, když se obraz 
objevuje ve vývojce. Barevná 
fotografie, kterou zpočátku 
autor sám vyráběl, byla ještě 
napínavější a pracnější. Dnes 
zas skýtá další možnosti vývoj 
- digitální fotografie spolu s 
počítačem.

Pan Zdeněk Čejka má dvě děti 
a jeho dcera Lenka Nosková 
je druhou autorkou výstavy. 
Sice nefotografuje, ale k vý-
tvarnu nemá daleko. Podle 
svých slov je prý amatérka, 
která si výtvarnými činnost-
mi kompenzuje náročnou 
manažerskou práci ředitelky 
Střední školy zahradnické 
v Kopidlně. Tu zastává už 11 
let. Ale tak úplný výtvarný 
amatér není. Absolvovala 
tehdejší Lidovou konzervatoř, 
kde se                      seznámila 
s různými technikami práce s 
papírem, textiliemi – drhání, 
paličkovaná krajka,frivolitková 
krajka, tkaní na malém stavu, 

který jí postavil taťka, krosin-
kování (tj pletení na rámu), s 
prácí se slámou, drátkováním. 
Zkoušela kresbu, malbu, mo-
notypy, dále malbu na sklo 
a na hedvábí. Spolu jsme se 
seznámily v Atelieru Káti 
Krausové při tvorbě keramiky, 
linorytů a tisků suché jehly. K 
dovršení všeho se pustila opět 
pod odborným vedením do 
dřevořezby.
Když tento výčet čteme, lze 
těžko uvěřit, že toto všechno 
stihla křehká, subtilní žena, 
matka tří dětí, která navíc kro-
mě své práce přednáší školský 
management na Pedagogické 
fakultě UK v Praze. Nyní 
vystavuje část své tvorby - 
tempery, kolorované kresby a 
kombinované techniky. 
Pan Zdeněk Čejka senior, který 
už není mezi námi, by měl jistě 
radost, že jeho potomci muž-
ského i ženského rodu nesou 
dál jeho pochodeň - fotogra-
fování, zájem o historii města, 
výtvarné cítění a aktivity. 
Nejen jeho syn Zdeněk Čejka, 
vnučka Lenka Nosková, ale i 
další.  Eva Šinkmanová

V soukromé galerii Aurum probíhá v těchto dnech výstava dvou novopackých výtvarníků 
– Zdeňka Čejky a Lenky Noskové. Chtěli bychom vám je touto cestou alespoň trochu před-
stavit. 
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Vstupenky NA VÝŠE UVEDENÉ POŘADY LZE ZAKOUPIT JIŽ DNES V 
KANCELÁŘI MKS NEBO SI JE MŮŽETE REZERVOVAT NA TELEFONU 
493 721 928, 737 289 732
ZAMLUVENÉ VSTUPENKY VYZVEDNĚTE NEJPOZDĚJI TÝDEN PŘED 
PŘEDSTAVENÍM! (Zakoupené vstupenky jsou vratné nejpozději 3 pracovní 
dny před představením.) ZMĚNY V PROGRAMU VYHRAZENY

Vážení a milí přátelé, děkujeme za Vaši návštěvu v letošním roce 
a přejeme Vám příjemné prožití vánočních svátků, v novém roce 
hodně zdraví, pohody a krásných kulturních zážitků.

SABRÁŽ = SABRAGE, SEKÁNÍ SEKTŮ
A OCHUTNÁVKA VÍN VINAŘSTVÍ MORAVČÍK
pátek 3. 12. 2010 v 19 hod., malý sál, vstupné: 250 Kč
Ondřej Kuřík – Ovoce zelenina vína ve spolupráci s MKS vás zve na 
netradiční večer, kde vystoupí mistr republiky v sekání sektů a držitel 
čtyř českých rekordů Ing. Kamil Prokeš a kde budete moci ochutnat 
vína z vinařství Moravčík. Předprodej vstupenek u Ondřeje Kuříka v 
obchodě nebo rezervace míst Vodafone: +420 777 608 841 (O. Kuřík), 
e-mail: okurik@seznam.cz

VÁNOČNÍ KONCERT V KLÁŠTEŘE
Hlas, Amabile, Dětský pěvecký sbor Gymnázia
pondělí 6. 12. 2010 v 17 hod., Klášterní kostel Nanebevzetí Panny 
Marie, vstupné: dobrovolné. 
Již tradičně vám nabízíme ojedinělé prožití předvánoční atmosféry při 
koncertu vynikajících novopackých pěveckých sborů  v klášterním 
kostele Nanebevzení Panny Marie. Jako sólisté se představí studenti 
Gymnázia a SOŠPg.

ZIMNÍ PŘÍHODY VČELÍCH MEDVÍDKŮ - DIVADLO 
KRAPET PRAHA. Představení pro školy - od 10 hod., pří-
stupné i pro veřejnost, úterý 7. 12. 2010 v 10 hod., velký sál, 
vstupné: 45 Kč. 
Hraná pohádka podle známého večerníčku Jiřího Kahouna, ve které 
se děti dozví: Jak se staví sněhulák? Jak sladké jsou spadlé hrušky? A 
kde vlastně bydlí Pučmeloun? Jak se dělá bezinkový likér? Děti uvidí: 
Čmeldu a Brumdu, maminku, babičku, Berušku, Mnohonožku, Zimu 
Zimici, Sršáně, Motýla, Cvrčka, Kvapíka a Pučmelouna

ADVENTNÍ KONCERT SMÍŠENÉHO PĚVECKÉHO 
SOUBORU HLAS. Pátek 10. 12. 2010 v 19 hod., velký sál, 
vstupné: 50 Kč. 
Věříme, že si v nadcházejícím vánočním čase najdete chvíli a přijdete 
se zaposlouchat do hudby nejen vánoční v podání smíšeného pěveckého 
sboru Hlas a hostů, kterými jsou v tomto roce hudebníci Podkrkonošského 
symfonického orchestru. Vánoční koncert se tentokrát koná netradičně v 
Městském kulturním středisku v Nové Pace. Využijte této příležitosti k  
odpočinutí od každodenních starostí a rozjímání v předvánočním čase.

SPOLEČNÁ VÝSTAVA 2010
Spolek podkrkonošských výtvarníků se sídlem v Nové Pace
11. 12. 2010 - 7. 1. 2011, malý sál
Srdečně vás zveme na výstavu 28 aktivních členů Spolku podkrkonoš-
ských výtvarníků. Výstava bude zahájena vernisáží v sobotu 11. 12. v 
16.00 hod. v malém sále MKS. Úvodní slovo Miloslav Bařina, hudební 
doprovod Monika Chmelařová – klavír, Jana Kracík – zobcová flétna. 
Vánoční dekorace Věra Haratická. Otevřeno: po – pá 9 – 12, 13 – 16 hod., 
so, ne 13 - 16 hod., svátky zavřeno (24., 25., 26. 12. 2010 a 1. 1. 2011)

FLERET A JARMILA ŠULÁKOVÁ
Sobota 11. 12. 2010 v 19.30 h., velký sál, vstupné: 200/180 Kč.

Koncert je zahrnut do abonentního vstupného. Předprodej vstupenek 
v kanceláři MKS. Vánoční koncert Fleretu s hostem, královnou lidové 
písně, Jarmilou Šulákovou potěší všechny příznivce tradičních lidových, 
folkových a vánočních písní. Jarmila Šuláková svojí osobností dokáže 
mezi diváky rozdat tolik energie, radosti a milé nálady, jako málokdo 
jiný. Fleret ve svých koncertech navazuje na původní valašskou hudební 
tradici a všichni návštěvníci mohou očekávat to nejlepší z jejich reperto-
áru - např. Na Vsetíně tam je lůka, Zafůkané, Metellica a řadu dalších. 
Návštěva koncertu Fleretu s Jarmilou Šulákovou se pro každého stává 
ojedinělým zážitkem. Srdečně zveme!

SETKÁNÍ KRONIKÁŘŮ A VLASTIVĚDNÝCH PRACOV-
NÍKŮ. Pondělí 13. 12. 2010 od 13 do 16 hod., malý sál

VÁNOČNÍ KONCERT ZUŠ NOVÁ PAKA
úterý 14. 12. 2010 v 17.30 hod., velký sál. 
Vystoupení žáků tanečního a hudebního oboru ZUŠ Nová Paka doplní 
host večera - soubor bicích nástrojů Aries ze ZUŠ Liberec Jabloňová. 
Pokud chcete dopředu vědět, co vás čeká, pusťte si ukázku z jejich vy-
stoupení na  http://www.aries-percussion.cz/

O KAČENCE A RARÁŠKOVI
Divadlo Ludvík. neděle 19. 12. 2010 v 15 hod., velký sál, vstup-
né: 50 Kč. 
Pohádka o hubaté švadlence Kačence, Kubovi a poťouchlém Raráškovi 
Vás provede celým rokem. Během jedné hodiny děti zábavnou formou 
prožijí všechna roční období - jaro, léto, podzim, zimu. Připomenou si 
lidové zvyky, svátky, tradice, písně i říkadla, která se u nás tradují již 
celá století. Děti můžou společně s Raráškem čarovat, a prožívat tak 
veselý příběh o lásce Kuby a Kačenky. 

PŘEDSILVESTROVKÝ KONCERT - TROSKY 
+ NAĎA URBÁNKOVÁ A BOKOMARA 
středa 29. 12. 2010 v 19 hod., velký sál, vstupné: 180 Kč
Předsilvestrovský koncert novopacké skupiny Trosky s hostem, konaný 
letos již potřetí, si postupně získal velikou oblibu jak u místních, tak i 
návštěvníků z širokého okolí. Letošním vzácným hostem bude dáma a 
„Paní“ zpěvačka Naďa Urbánková, která všechny potěší svými zlatými 
hity jako Blonďák s červenou bugatkou, Svatební průvod, Vilém peče 
housky, Závidím atd. Tento koncert nám bezesporu připraví krásnou 
tečku za kulturním programem 2010. 

Připravujeme:
DIVADLO JÁRY CIMRMANA - VRAŽDA V SALONNÍM 
COUPÉ 3. 1. 2011,  vyprodáno
DĚTSKÝ KARNEVAL SE ZDEŇKEM VRANOVSKÝM 
23. 1. 2011
BIG BAND HRADEC KRÁLOVÉ  28. 1. 2011
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Upozornění: Dle zákona ČNR č. 241 každý účastník veřejné produkce kinematografického díla se vstupným zaplatí k ceně vstupenky příplatek 1,- Kč. Informace o programu 
kina 17 – 20.15 na tel. 493 722 892, 8 – 15.30 na tel. 493 721 928 nebo na HYPERLINK „http://www.kultura-novapaka.cz/„, www.kultura-novapaka.cz,HYPERLINK „http://
www.munovapaka.cz/„ HYPERLINK „mailto:kino@kultura-novapaka.cz„, kino@kultura-novapaka.cz, HYPERLINK „http://www.munovapaka.cz/„ , info@kultura-novapaka.czHY-
PERLINK „http://www.munovapaka.cz/„ 

Předprodej a prodej vstupenek: Pokladna otevřena půl hodiny před začátky 
představení. Změna programu vyhrazena.

Prosinec - 2010
Upozorňujeme na změnu časů promítání v zimním období!

1. středa pouze v 19.30 hodin!!

Tajemství mumie
Píše se rok 1912 a mladá šaramantní reportérka je ochotná učinit 
vše, aby dosáhla svých cílů. Režie: Luc Besson. Francouzský 
dobrodružný akční film – nepřístupné do 12 let – vstupné 75 Kč 
– 107 min.

4. sobota v 17.00 a v 19.30 hodin

Habermannův mlýn
Režisér Juraj Herz se rozhodl otevřít jednu z nejkontroverznějších 
kapitol českých dějin, poválečný odsun Němců. Jednou z obětí 
dějin měl být i německý průmyslník Habermann, který žil s ro-
dinou na severní Moravě. Okolnosti jeho konce zůstávají dodnes 
nejasné. Hrají: Karel Roden, Mark Waschke, Zuzana Kronerová, 
Jan Hrušinský, Andrej Hryc, Oldřich Kaiser a další. České drama 
– nepřístupný do 12 let – vstupné 65 Kč - 104 min.

8. středa pouze v 19.30 hodin!

Scott Pilgrim proti zbytku světa
Někdy láska doopravdy bolí. Roztomile potrhlá romantická 
komedie. Film USA – nepřístupný do 12 let – vstupné 65 Kč 
- 112 min.

10. pátek pouze v 19.30 hodin!

Machete
Dostal nabídku, která se neodmítá… S tímhle Mexičanem si za-
hrávat neměli! Hrají: Danny Trejo, Michelle Rodriguez, Jessica 
Alba, Robert de Niro, Lindsay Lohan, Steven Seagal.
Akční film USA – nepřístupný do 15 let – vstupné 70 Kč – 105 
min.

11. sobota v 17.00 a v 19.30 hodin

Let´s Dance 3
Luke je osiřelý streetový tanečník, který se zoufale snaží vyhnout 
vystěhování z jediného domova: starého skladiště, které je rájem 
pro mladé tanečníky z celého světa. Hrají: Harry Shum Jr., Adam 
G. Sevani, Sharni Vinson. Romantické hudební drama USA – pří-
stupný – vstupné 75 Kč – 108 min.

17. pátek pouze v 19.30 hodin

Bastardi
Film je založen na reálném základě netradičních scén ze života 
zvláštních škol. Bez jakéhokoliv přikrášlování ukazuje, kam až 
může pedagog v tomto typu škol klesnout. Hrají: Ladislav Po-
tměšil, Tomáš Magnusek, David Dolanský, Ivana Buková, Saša 
Rašilov, Jana Šulcová, Jan Přeučil, Blanka Bohdanová, Kristýna 
Leichtová, Bronislav Poloczek, Alexandr Hemala.
České drama – přístupný – vstupné70 Kč – 80 min.

18. sobota pouze v 19.30 hodin

Rejkjavík
Skupinu turistů zachrání ze ztroskotané výpravy stará velrybář-
ská loď. Její posádka však nutně potřebuje čerstvou návnadu… 

Krvavá řež o život začíná. Islandský horor prošpikovaný černým 
humorem – přístupný – vstupné 65 Kč – 90 min.

19. - 26. Kino nehraje
27. pondělí pouze v 19.30 hodin

Kajínek
Film inspirovaný příběhem Jiřího Kajínka.
Český kriminální thriller – nepřístupný do 15 let – vstupné 70 
Kč – 118 min.

28. úterý pouze v 19.30 hodin

Resident Evil 4: Afterlife
Krásná a nebezpečná Alice pokračuje ve světě, zničeném virem, 
který své oběti mění ve vražedné zombie. V hlavní roli: Milla 
Jovovich. Akční horor USA – nepřístupný do 15 let – vstupné 
70 Kč – 97 min.

29. středa pouze v 17.00 hodin

Já padouch
Ukrutného záporáka jménem Gru, který se nezastaví před žádnou 
špatností, na druhou stranu ale umí být nekonečně zábavný. Ať už 
prostřednictvím žlutých pomocníků, Mimoňů nebo díky Jiřímu 
Lábusovi, který Gruovi v češtině propůjčil svůj hlas.
Rodinná animovaná komedie USA v českém znění – přístupný 
– vstupné 70 Kč – 95 min.

30. čtvrtek pouze v 19.30 hodin

Dál než se zdálo
Komedie o schůzkách na půl cesty. Hrají: Drew Barrymore, Justin 
Long, Charlie Day. Romantická komedie USA – nepřístupný do 
12 let – vstupné 60 Kč – 103 min.

Kino hraje dětem:
11. sobota v 15.30 hodin

Dětský bijásek
Pásmo: Kamarádi z televize

Připravujeme:
Jíst, meditovat, milovat – Přežít svůj život – Red – Harry 
Potter a relikvie smrti 1.část – Jako kočky a psi – Hlava, ruce, 
srdce – Občanský průkaz – Seriozní muž
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I noví občánci již měli možnost setkat se s panem starostou 
V sobotu 13. 11. 2010 byly děti narozené v letošním roce přivítány mezi novopacké občany. Setkání s panem starostou JUDr. 
Ing. Rudolfem Coganem, PhDr., a panem zastupitelem Mgr. Františkem Vitochem se zúčastnilo celkem 37 dětí, z toho 18 
malých slečen a 19 chlapců. Událost si ve sváteční náladě užili i rodiče, prarodiče, další rodinní příslušníci a přátelé miminek. 
Všichni občánci obdrželi z  rukou pana starosty Cogana a pana zastupitele Vitocha pamětní list a symbolický novopacký 
poklad v truhličce – achát. Růží jsme potěšili všechny maminky. S malým kulturním vystoupením přispěly děti z novopac-
kých základních škol. Našim nejmenším i všech jejich blízkým přejeme, aby adventní čas i vánoční svátky vychutnali plnými 
doušky a užívali radosti ze života.

Foto: Bohuslava Jelínková

Karolína Novotná, Adam Bukatčuk, Petr Kupka, Anežka Medlí-
ková, Michal Scroll, Marek Urban

Jaroslav Macnar, Jakub Chmelař, Eliška Drašarová, Barbora 
Pyciaková, Elena Anna Valentová, Štěpán Valenta

Eliška Šubrtová, Antonín Kobrle, Natálie Habalová, David Flé-
gl, Kristýna Kvačková, Nikola Kvačková, Nela Sofie Kuchtová

Tobiáš Palme, Valentýna Jodasová, Aneta Brisslingerová, Ra-
dim Konečný, Anežka Vojáčková, David Šíř

Tadeáš Staněk, Anežka Staňková, Martin Povr, Kateřina Prejso-
vá, Jiří Šturm, Natálie Fejfarová, Josefína Vonková

Kryštof Pyciak, Lukáš Trllo, Anežka Chudobová, Jakub Němec, 
Tobiáš Procházka
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ŠKOLY

Ondřej Kuřík
ovoce zelenina vína

www.okurik.cz

dárková
kolekce

vín
s packou
etiketou

V průběhu oslav Halloweenu 
na ZŠ Komenského v Nové 
Pace proběhla v žákovské 
knihovně soutěž s názvem 
„Harry Potter a škola v Bra-
davicích”.
Do této znalostní soutěže se 
během dne zapojilo více než 
130 žáků školy. 
V kategorii mladších žáků (4. 
– 6. třídy) získalo plný počet 
z možných 14 bodů 18 žáků. 
V kategorii starších (7. – 9. 
třídy) získali plný počet, tj. 
23 bodů jen 3 žáci. Projevilo 
se zde totiž to, že některé děti 
sice vícekrát viděly všechny 
uvedené filmy o Harry Potte-
rovi, ale nečetly všechny kníž-
ky J. K. Rowlingové. Proto 
je zaskočily poslední otázky 
testu, na které bez přečtení 7. 
dílu knihy nedokázaly správně 
odpovědět. 
Soutěž proběhla formou testu, 
kde si děti vybíraly správnou 
odpověď ze čtyř uvedených 
možností. Některé nabízené 
odpovědi je hodně rozesmály, 
protože každý ví, že kouzelnic-
ké hůlky v Tescu nekoupíte a 
že do Bradavic nenosí poštu 
listonoš ani nechodí přes in-
ternet. Ale vybrat správnou 
odpověď nebylo někdy stejně 
jednoduché. 
A jak byste dopadli vy? Schvál-
ně jedna z otázek pro starší: 
S kým se prvně líbal Harry 
Potter ? 
a) s Lenkou Láskorádovou 
b) s Cho Changovou
c) s Hermionou Grangerovou 
d) s mozkomorem
Je těžké vyjmenovat všechny 
úspěšné řešitele, takže alespoň 
dva z nich: Michal Macek a 
Karolína Nováková ze 4.A si 
troufli soutěžit v těžší kategorii 
pro starší a ztratili jeden jediný 
bod, takže za sebou nechali i 
většinu osmáků a deváťáků. 
Milovníky Harryho Pottera tato 
soutěž potěšila i pobavila a já 
doufám, že kromě sledování 
filmů budou děti i více číst.

P.S. Mozkomora jste asi vy-
loučili hned, ale Hermiona to 
nebyla ! Správná odpověď je 
pod písmenem b. 

Mgr. Vl. Vlachová

Soutěž o Harry Potterovi

Rok utekl jako voda a už jsou tu 
zase. VÁNOCE! A s vánočními 
svátky i Vánoční trhy, jejichž 
organizátorem je již jedenáctý 
rok Střední škola gastronomie 
a služeb Nová Paka a na který 
je zvána široká veřejnost ve 
dnech 8. - 10. 12. 2010 do 
budovy a před budovu SŠGS 
Nová Paka. Pro návštěvníky 
bude od středy do pátku (v 
pátek pouze dopoledne) ote-
vřena v budově školy tradiční 
výstava, tentokrát s časovou i 
nadčasovou tematikou ve vazbě 
k odbornému zaměření školy. V 

rámci výstavy tradičně nemůže 
chybět rovněž módní přehlíd-
ka, zajímavou módní kolekci si 
opět připravila děvčata  oboru 
krejčí – modelování oděvů. 
Snahou organizátorů je při-
pravit nejen atraktivní módní 
kolekci, ale oživit rovněž její 
prezentaci. Chybět nebudou 
ani tradiční ukázky řemesel, 
které se vždy setkaly s velkým 
zájmem návštěvníků. I zde 
však bude diváky čekat řada 
překvapení, nabídku oživí opět 
„hosté” ze spřátelených škol se 
svými obory. I v letošním roč-

níku bude skupina absolventů 
kurzu vyřezávání ovoce a zele-
niny kouzlit se svými nástroji, 
produkty jejich umění jsou ur-
čeny k prodeji a výtěžek z celé 
akce bude poukázán na další 
rekonstrukční práce v Chrámu 
Nanebevzetí Panny Marie. 
V jedné z expozic necháme 
návštěvníky nahlédnout i do 
velice široké a pestré mezi-
národní spolupráce, kterou se 
škola může pochlubit. Prodejní 
části před budovou školy! I zde 
se můžete těšit na další inovaci 
sortimentu, chybět však nebude 
ani tradiční staročeská zabí-
jačka, kuchaři však připravují 
další dobroty, jejich snahou 
bude ukázat, co vše se už pod 
vedením svých učitelů odborné-
ho výcviku naučili. Pestrý sor-
timent oblíbeného učňovského 
pečiva určitě uspokojí všechny 
zájemce z řad široké veřejnos-
ti. Chybět nebudou ani typicky 
vánoční produkty, jakými jsou 
třeba vinné klobásy nebo horký 
punč. Ani letos se však nepo-
daří zajistit prodej tradičního 
vánočního cukroví, již dnes 
nasmlouvané objednávky plně 
vykryly kapacitu cukrářských 
dílen, a proto se již dopředu 
za tento „nedostatek” omlou-
váme. Jak je již také zvykem, 

Zahajujeme druhou desítku Vánočních trhů!
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2011
Společně s Vámi pomáháme mírnit neštěstí obyčejných lidí
K novoročním událostem tradičně patří Tříkrálová koleda. I za-
čátkem roku 2011, 6. – 9. ledna  skupinky koledníků vyrazí do 
ulic našeho města a okolí sbírat malé dary, díky nimž můžeme 
pomoci lidem, kteří se ocitli v nelehké životní situaci. 
Sbírka bude probíhat ve více městech regionu, kde působí Oblast-
ní  charita Jičín. Výtěžek z Novopacka bude sloužit jako fond pro 
zmírnění následků náhlých přírodních katastrof v České republice, 
a to zejména povodní. Rozhodli jsme se tak proto, že povodně 
zasahují naší zemi téměř v pravidelných intervalech. Přichází 
nečekaně a působí velké škody na majetku obyčejným lidem, 
kteří nezřídka přijdou o celou svoji existenční jistotu. Pokud se 
tak stane v roce 2011, spojí se Oblastní charita Jičín bez prodlení 
s příslušnou Oblastní charitou působící v místě neštěstí. Ta po-
tom vytipuje konkrétní rodiny s dětmi (z důvodů nerozdrobení 
finanční částky by to neměly být více než dvě rodiny)  finance 
se těmto rodinám předají. Tento postup se nám velmi osvědčil 
právě letos, kdy povodně zasáhly Liberecký kraj.  Spojili jsme se 
s Oblastní charitou Liberec, která na doporučení obecního úřadu 
v Raspenavě podpořila částkou Kč 40.000,- rodinu, jejíž dům byl 
naprosto zdevastován, jičínská charita přispěla částkou 22 000,- 
Kč. V případě, že se povodně naší zemi v roce 2011 vyhnou, bude 
vybraná částka převedena do roku následujícího, nebo využita při 
jiné humanitární katastrofě ve světě, a to prostřednictvím Chari-
ty Česká republika, nebo jednou z Diecézních charit působících 
v ČR. Pro rekapitulaci uvádím, že výnos letošní Tříkrálové sbírky 
činil Kč 108.000, Z této částky bylo poskytnuto Kč 74.000,- Juditě 
Kábrtové, resp. její mamince, která o svou dceru pečuje 24 hodin 
denně. Finance byly využity na stavební úpravy v domě, ve kterém 
bydlí, tak aby manipulace s Juditou byla jednodušší.   
Až k Vám tedy přijde skupinka tříkrálových koledníků, neodmí-
tejte je, prosím. Dávají Vám příležitost podat pomocnou ruku.  
Připomínám, že skupinku koledníků doprovází vždy vedoucí, 
který se Vám musí prokázat platnou průkazkou – pověření ředitele 
Charity ČR a také platným občanským průkazem. Číslo průkazky 
musí být shodné s číslem pokladničky. Ta musí být zapečetěná 
a opatřená logem charity. Je to tak proto, že se někdy setkáváme 
i s falešnými koledníky, a na ty je třeba si dát pozor.

Bc. David Rejlek

své výrobky představí i Střední 
škola zahradnická Kopidlno a 
Střední škola technická a ře-
meslná Nový Bydžov. Vánoč-
ní věnce, adventní výzdoba, 
svícny z Kopidlna stejně jako 
výborné uzené a kvalitní uze-
niny z Nového Bydžova budou 
opět tvořit vítané zpestření 
nabízeného sortimentu. Celý 
program obohatí svým vystou-
pením žáci Základní umělecké 
školy z Nové Paky pod vedením 
svých pedagogů, ve středu a ve 
čtvrtek bude pro návštěvníky 
připravena i učebna stolniče-
ní Švejk, kde je k příjemnému 
posezení nachystána vedle 
pestrého sortimentu teplých 
a studených nápojů i vánoční 
hudební produkce. Takže ne-
váhejte a navštivte ve dnech 
8. - 10. prosince Střední školu 
gastronomie a služeb v Nové 
Pace. Věříme, že se Vám u nás 
bude líbit 

P. Jaroš
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Počátkem měsíce října se mi 
dostalo velké cti, když jsem 
byla pozvána do Prahy na ná-
vštěvu k jednomu ze světově 
nejvýznamnějších houslistů 
- Mistru Josefu Sukovi.
Jak to tak přijde? Dovolte 
mi podělit se s vámi o krátký 
příběh.
Od počátku konání Meziná-
rodní houslové soutěže Josefa 
Muziky v Nové Pace se role 
porotce ujímá i prof. Ing. Ka-
rel Janeček z Kroměříže. Jako 
Muzikův žák a obdivovatel 
neváhá podpořit tuto akci mj. i 
svou nabídkou konáním Slav-
nostního koncertu laureátů sou-
těže na svém rodinném zámku 
v Kvasinách. Po dlouholeté 
spolupráci s ním si odvažuji 
říci, že se mi stal váženým pří-
telem, člověkem se společnými 
zájmy, hodnotami a nadšením 
pro realizaci radostných, i když 
nevýdělečných projektů.
A právě letos na cestě na tento 
koncert mi prof. Janeček tele-
fonicky oznámil, že tentokrát 

chystá překvapení. Společně 
s dalšími členy realizačního 
týmu, prof. Boženkou Stop-
kovou a studentkou bratislav-
ské konzervatoře Kateřinou 
Killarovou, jsme byly řádně 
napjaté.
Při úvodním projevu prof. 
Janeček nejprve vyjádřil, jak 
moc si váží celé soutěže, neboť 
vzdává hold Josefu Muzikovi a 
udržuje tohoto houslového ve-
likána nejen ve vzpomínkách 
jeho současníků, ale i v mys-
lích nové hudební generace. 
Dále zmínil význam této akce, 
jež umožňuje dětem a mládeži 
se zájmem, který zřejmě nikdy 
nebude patřit mezi nejmasověj-
ší, aby před odbornou porotou 
předvedly své dovednosti a 

v mezinárodní konkurenci 
porovnaly a zhodnotily vý-
sledky svého úsilí. Poté mi 
profesor Janeček předal knihu 
„Houslistův svět” od Josefa 
Muziky, kterou jsem sice již 
dříve vlastnila, ale při jednom 
z uplynulých ročníků soutěže 
se někomu zdála být  natolik 
vzácnou, že si ji odnesl. Pro  
mne je to kniha nejen krásná, 
ale i vysoce hodnotná. Jsem 
ráda, že z ní mohu znovu čer-
pat podklady pro další ročníky 
Houslové soutěže J.Muziky. 
Každý asi ví, jakou radost při-
náší poznání, když přátelství a 
úcta jsou vzájemné. Domnívala 
jsem se, že tímto jsou překva-
pení završena a měla jsem z 
nich nesmírnou radost. Na 
závěr svého proslovu mi však 
profesor Janeček připravil ještě 
jedno překvapení. Jako podě-
kování za práci při realizaci 
Houslové soutěže J. Muziky, 
která má v jeho životě význam 
nejen profesní, ale také osobní, 
poctil mě pozváním na návště-

vu ke svému dlouholetému 
příteli a kolegovi, houslovému 
virtuózovi Mistru Josefu Suko-
vi. Byla jsem poctěna, potěše-
na, odměněna a  pozvání jsem 
s tímto přijala.
Čekalo mne velmi příjemné se-
tkání plné vzájemného respek-
tu. Povídali jsme si s Mistrem 
Josefem Sukem především o 
hudbě, o jejím významu v na-
šich životech, o jeho význam-
ných rodinných předcích, jeho 
učiteli Jaroslavu Kocianovi. 
Život Mistra J. Suka naplňuje 
především hudba, ale zajímá ho 
i historie a specifika různých 
míst v naší republice. Proto 
jej potěšila kniha M. Stejskala 
„Novopacko,” kterou jsem mu 
na památku předala. Hovořili 

jsme také o Houslové soutěži J. 
Muziky, Mistr Suk jí popřál do 
budoucna mnoho zdaru.
Návštěva nebyla dlouhá, ale 
přesto má tento zážitek pro 
mne nevyčíslitelnou cenu a 
zaujímá zvláštní místo v mém 
životě. Doufám, že i vy se tím-

O Nové Pace u Mistra Josefa Suka
to krátkým článkem dokážete 
potěšit, že i u nás v Nové Pace 
je stále možné žít pro hodnoty, 
které zrovna nejsou „trendy a 
hit,” a že díky nim může dojít 
k jedinečným a nezapomenu-
telným setkáním. 

Ludmila Krausová 

S úctou a poděkováním profesoru 
Antonínu Moravcovi 
Není lehké vyrovnat se se skutečností, že pro-
fesor Antonín Moravec – významný houslista, 
pedagog a skladatel, čestný občan města Nové 
Paky, odešel dne 23. 10. 2010 z uměleckého 
světa. 
Prof. Antonín Moravec se narodil 29. 4. 1928 
v Brně. Již ve 4 letech se začal učit hře na housle 
i na klavír. Rok 1938 se stal pro něho zlomovým, neboť po zhléd-
nutí koncertu dvou českých houslových virtuózů té doby – Jana 
Kubelíka a Váši Příhody, plně propadl houslovému umění. 
Cestu k houslovému umění mu otevřel jeho osudový učitel, pro-
fesor Josef Muzika (významný žák Otakara Ševčíka). Později 
pokračoval na studiích na brněnské konzervatoři a JAMU, kde se 
poté stal uznávaným pedagogem. V letech 1973-1994 působil na 
pražské AMU, kde získal profesuru. Vedl mistrovské interpretační 
kurzy doma i v zahraničí, specializoval se na díla L. Janáčka a 
B. Martinů.  
Jako člen poroty se účastnil desítek předních houslových soutěží 
v Praze, Vídni, Neapoli, Janově, Helsinkách, Grazu, Salzburgu, 
Výmaru, Zábřehu. Stal se sólistou lázeňských orchestrů v Bad 
Ischlu a Sallzkammerugu. Proslavil se i jako člen Moravského 
kvarteta, Pražského tria a Bohemia tria. Obdržel mnoho titulů a 
vyznamenání jak u nás, tak i ve světě. Je držitelem titulu Zaslou-
žilý umělec ČR. 
V našich srdcích zůstává jako člověk šířící kolem sebe opravdo-
vou pohodu, bez povýšenosti, závistivosti. Sám byl vychováván 
zanícenými hudebníky, tak i on obdobným způsobem působil 
na své svěřence. Plně si uvědomoval, jak je důležité věnovat se 
mladým talentům, aby nesli pomyslnou pochodeň houslového 
umění jak u nás, tak i v celém světě. Proto plně podpořil snahu 
novopackých milovníků hudby založit houslovou soutěž, která 
by docenila výjimečnost houslového pedagoga Josefa Muziky, 
který zde prožíval podzim svého života. 
A tak v roce 1997 vznikla Houslová soutěž Mistra Josefa Muziky 
v Nové Pace. Hlavním garantem a prvním předsedou se stal prof. 
Antonín Moravec, osobnost, která pomohla nastavit hudebnímu 
klání mladých umělců vysokou úroveň. Soutěž si vydobyla 
prestiž a stala se vyhledávanou našimi i zahraničními adepty 
houslové hry. 
Je pro nás velmi bolestné, že prof. Antonín Moravec odešel 
z tohoto světa, ale z bohatství, které zde zanechal, můžeme ne-
ustále čerpat. Velikost jeho osobnosti shrnuje motto, které nám 
zanechal:  Z naší lásky, z naší úcty,
  z velkého vděku našemu učiteli, 

panu profesoru Josefu Muzikovi, 
vznikla tato soutěž,
jejíž oheň v dobách dávných 
a bájných při zpěvu
za doprovodu své lyry zažehl velký snílek a 
poeta císař římský Caesar Claudius Nero 
s přáním, aby její plamen ozařoval 

  dalším generacím cestu k vrcholům umění. 
S láskou a úctou 

Ludmila Krausová, PaedDr. Božena Stopková 
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Beseda se 
spisovatelkou 

Renatou Štulcovou
V pátek 12. listopadu 2010 
navštívila naši školu spisova-
telka Renata Štulcová, autorka 
historických románů pro děti 
a mládež. Žáci 6. a 7. třídy si 
vyslechli poutavé vyprávění 
o splnění jejího snu stát se 
spisovatelkou a především o 
dvou knihách Růže a krokvice 
a Mojmír – Cesta pravého krá-
le, která vyšla v září letošního 
roku. Děti se vydaly s Mojmí-
rem na dlouhou cestu plnou 
nástrah a nebezpečí, která 
vede z moravského Vlčnova 
až do Mongolské říše.
Nakonec si zkusily vyluštit 
jména postav knihy psaných 
hlaholicí. 
Děkujeme Městské knihovně 
Nová Paka za uspořádání za-
jímavé besedy. 

Mgr. Olga Jakubcová, 
Mgr. Šárka Polmanová,

ZŠ Husitská    

Exkurze – VPE Dlouhé Stráně
Ve středu 13. října 2010 navštívili žáci 8. a 9. třídy v rámci pro-
jektu „Volba povolání” vodní přečerpávací elektrárnu Dlouhé 
Stráně. Na úvod prohlídky zhlédli v informačním centru elekt-
rárny krátký film a seznámili se se základními parametry tohoto 
vodního díla. Následně si pak prohlédli vlastní halu elektrárny, 
která je vybudována v podzemí, dolní a horní nádrž. 
Od horní nádrže se jim otevřel také díky překrásnému slunečné-
mu počasí nádherný pohled na Jeseníky. Na tomto vodním díle 
se mohli přesvědčit, že i tak náročná stavba se dá velice citlivě 
zakomponovat do přírody.

Mgr. Josef Horák, ZŠ Husitská

Schůzka s rodiči předškoláků 
V úterý 9. listopadu 2010 se od 15.30  konala v přípravné třídě 
schůzka pro rodiče předškoláků. Více než 30 rodičů přivítal pan 
ředitel P. Ježek. Učitelky přípravné třídy H. Mesnerová a 1. tříd 
P. Bílková a D. Pilná rodičům povypravovaly o školní zralosti. 
Rodiče se dozvěděli, co by měly děti před vstupem do 1. třídy 
umět, co je tělesná zdatnost a socializace, jak se děti testují v PPP. 
Učitelky rodičům názorně ukázaly pomůcky, které jsou vhodné i 
nevhodné pro 1. třídu (tašky, penály, tužky, pastelky, pomůcky na 
VV atd.). Byly nabídnuty i různé pracovní sešity pro předškolá-
ky, kde se mohou zdokonalovat v grafomotorice, matematických 
představách či logickém myšlení. Učitelky zodpověděly i zvídavé 
otázky rodičů. Schůzka splnila svůj účel a rodiče odcházeli spo-
kojeni. Budeme se v září na nové školáčky těšit.

Mgr. Helena Meandrová, ZŠ Husitská 

Moje nová zkušenost
Od prvního září 2010 jsem nastoupila, po osmi letech mateřské, 
jako učitelka do ZŠ Brána v Nové Pace. 
Do školy se mnou nastoupil i náš syn; o několik týdnů později 
i další dvě děti do mateřské školy. Brána funguje už třetím ro-
kem, jejím zřizovatelem je Sbor Jednoty bratrské v Nové Pace 
a navštěvuje ji 18 žáků, z čehož 2 jsou již na druhém stupni. 
Jako nespornou výhodu vnímám malý, téměř „rodinný” ko-
lektiv dětí. Děti, které se učí v malotřídkách, jsou si logicky 
mnohem blíže, než tomu bývá v běžných třídních kolektivech 
se 20 až 30 dětmi. Každé dítě má tak větší šanci vyniknout, 
zapojovat se a rozvíjet své přednosti. Jako učitel mohu posoudit 
rozdíl v atmosféře zde a na velké škole. Koneckonců se škola 
jako „rodinná” i sama deklaruje. 
U každého žáka je tak dostatek času pro individuální péči, 
porozumění a pomoc v jeho nedostatcích či poruchách učení. 
Učivo se snadněji  a rychleji probírá a procvičuje. Zaměřením 
školy je rozvoj estetického cítění. Děti zde mají také pěvecký 
sbor.
Naše škola se jako jedna z prvních zařadila do pilotního pro-
jektu výuky písma Comenia Skript v první třídě.
Další zajímavostí naší školy je, že tři čtvrtiny dětí se účastní 
výuky na hudební nástroj v ZUŠ. Více než polovina dětí chodí 
cvičit do sportovních kroužků a téměř čtvrtina žáků navštěvuje 
další výtvarný kroužek.
Mé děti si na školu a školku rychle zvykly i přes náročné 
dojíždění a velmi časné ranní vstávání.

Jsem vděčná, že jsou zde takovéto nové možnosti výuky i za 
to, že já se na ní mohu podílet a získávat nové zkušenosti.

Mgr. Ema Koťátková, 
ZŠ a MŠ Brána

http://zsbrana.webnode.cz/

Městské kulturní středisko 
Nová Paka vás srdečně zve na 
SPOLEČNOU VÝSTAVU 

2010
SPOLEK 

PODKRKONOŠSKÝCH 
VÝTVARNÍKŮ 

SE SÍDLEM V NOVÉ PACE
Arndtová, Janata, Balcar, 
Kalousková, Cejnarová, 
Kalousek, Cvejn, Karel, 
Čivrný, Klíma, Gerstner, 
Kollert, Hofmanová, Kužel, 
Horáček, Mužíček, Hörstová, 
Nedomlelová, Pátek, Řeháko-
vá, Smetana, Smetanová, Su-
charda, Šinkmanová, Šoltys,  
Švábenická, Tomič, Zrnová
11. 12. 2010 – 7. 1. 2011, malý 
sál MKS
Výstava bude zahájena vernisáží v 
sobotu 11. 12. v 16.00 hod. v malém 
sále MKS. 

Úvodní slovo Miloslav Bařina, hudební 
doprovod Monika Chmelařová – klavír, 
Jana Kracík – zobcová flétna. Vánoční 
dekorace Věra Haratická.

Otevřeno: po – pá 9 – 12, 13 
– 16 hod. so, ne 13 – 16 hod.
svátky zavřeno (24., 25., 26. 12. 
2010 a 1. 1. 2011)
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Na Gymnáziu a Střední odbor-
né škole pedagogické v Nové 
Pace probíhá první fáze pro-
jektu Velké školní klíčování, 
který je realizován s podporou 
Evropského sociálního fondu 
a státního rozpočtu České 
republiky v rámci operačního 
programu Vzdělávání pro 
konkurenceschopnost od října 
2010 do března 2012. 
Projekt je zaměřen na zkva-
litnění výuky skrze podporu 
mezipředmětové spolupráce 
a zavádění projektového vyu-
čování do každodenní školní 
reality. V první fázi  projektu 
se pedagogové  seznamují  for-
mou hospitací se zkušenostmi 
svých kolegů na škole i na ji-
ných školách České republiky  
a také školách zahraničních. 
Novopačtí si tak vymění 
zkušenosti s učiteli z Tábora 
a Semil, ale také z Německa, 
Belgie a Dánska. Na základě 
získaných poznatků pak vy-

Novopačtí učitelé získávají zkušenosti i v zahraničí

Profesorka Alena Lelková při hodině hudební výchovy v primě. 
Foto: Kateřina Krausová

pracují koncepci začleňování 
mezipředmětových vztahů do 
výuky.  Tato fáze projektu 
skončí v prosinci a naváží na ni 
aktivity, do nichž se již aktivně 
zapojí i samotní studenti.

Veškeré dění v projektu mů-
žete sledovat i na webových 
stránkách http://vsk.gymnp.cz, 
kde najdete i některé zápisy, fo-
tografie a videozáznamy z hos-
pitací.          Josef Křeček

V novopackém lese straší!
Možná si vzpomínáte na výrok oslíka kreslené postavičky za 
Shreka, který o strachu trefně prohlásil „Na strachu není nic 
špatného. Je to přirozená reakce těla na neznámou situaci.” A 
že se těch reakcí 19. října 2010 od 19 hodiny v novopackém 
lese skutečně odehrálo. Jednotlivé dvojice odvážlivců z DM se 
vydávaly tajemným lesem plným strašidel, bludiček, vlkodlaků 
a ostatní děsivé havěti vzdorovat svému strachu. Konečnou  sta-
nicí výpravy byla listina, na kterou se účastníci, někdy ještě i se 
zvýšeným tlukotem v hrudi, podepisovali. Celou akci doprovázel 
nelítostný déšť, který zhášel svíčky lemující trasu akce, a tím 
ještě více napomáhal ke strašidelné atmosféře. Všichni účastníci 
dorazili na DM jako vítězi nad svým strachem a nám nezbývá 
nic jiného než jim poblahopřát se vzkazem: „PŘÍŠTÍ ROK SE 
TĚŠÍME NAVIDĚNOU”.      STRAŠIDLA z DDM

Kultura spojuje 
národy
O tom, že je možné navázat 
spolupráci i nová přátelství 
prostřednictvím sdílení tradic 
a kulturního dědictví různých 
národů, se mohly přesvědčit 
vyučující Gymnázia a Střední 
odborné školy pedagogické 
v Nové Pace, Marta Mařaso-
vá, Jana Budinská a Lenka 
Hynková se, ve dnech 6. 
- 11. listopadu tohoto roku, 
zúčastnily úvodního setkání 
partnerů projektu Comenius - 
„Building Future Trough Cul-
ture„ („Utváření budoucnosti 
pomocí kultury„), jenž je pod-
porován evropskými fondy. Na 
projektu společně pracují školy 
z Litvy, Slovinska, Španělska, 
Turecka a České republiky. 
Cílem je pozvednout povědo-
mí o kulturním dědictví daných 
zemí, sdílet je s partnerskými 
školami, navázat mezinárodní 
vztahy i osobní přátelství.
Projekt je plánován zhruba na 
dva roky, zahrnuje několik té-
mat, jako jsou významné dny, 
lidová hudba a tanec, místní 
hudební nástroje, tradiční po-
krmy, lidová řemesla, národní 
pověsti, pohádky i rčení, místní 
kroje a oblečení.
Studenti i učitelé se již aktivně 
zapojili do výroby plakátů, bro-
žur, fotoalb, filmů o jednotli-
vých partnerských zemích, ale i 
powerpointových prezentací či 
tvorby internetových stránek z 
průběhu projektu. Součástí 
celého snažení by mělo být též 
cestování do zahraničí, sdílení 

získaných zkušenoství, porov-
nání národních tradic, navázání 
mezinárodní spolupráce, jež 
by měla přetrvat i po skonče-
ní společné činnosti. Úvodní 
schůzka zástupců zúčastněných 
škol proběhla ve výše zmíně-
ném termínu ve španělské 
Barceloně. Na programu byly 

prezentace jednotlivých zemí 
a výchovně-vzdělávacích 
systémů, prohlídka hostitelské 
školy, hodnocení dosavadních 
aktivit a jejich dokumentace, 
plán následných činností, 
projednání podmínek výměn-
ných pobytů žáků i učitelů, 

organizace 
videokon-
ferencí a 
individuál-
ní komuni-
kace mezi 
s tuden ty 
nebo disku-
se o podobě 
a obsahu 
internetové 
s t r á n k y 
projektu.
Další hos-
titelskou 

zemí bude Česká republika. 
Novopacké gymnázium se v 
dubnu příštího roku stane cen-
trem druhého mezinárodního 
setkání. 
Informace  na webových strán-
kách školy (www.gymnp.cz).

Mgr. Jana Budínská
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V několika zastaveních jsme 
čtenáře Achátu provedli ro-
kem 65. výročí od vzniku ZUŠ 
v Nové Pace. Pro příznivce 
koncertů jsme v podzimní části 
oslav připravili koncert učitelů 
, koncerty žáků a pěvecký fes-
tival Bohuslava Martinů - ve 
spolupráci se ZUŠ Hořice, 
Jičín a Nový Bydžov. 
Z prosincových koncertů 
pro naše žáky připravujeme 
ochutnávku toho nejlepšího 
z amerického gospelu v podání 
American Gospel, kteří zavítají 
na svém evropském vánočním 
turné 4. 12. 2010 do Hradce 
Králové. 
14. 12. 2010 vás rádi pozveme 
do MKS Nová Paka na Vánoč-
ní koncert žáků ZUŠ v 17.30 
hodin. Posledním gratulantem 
bude bicí soubor Aries ze ZUŠ 
Liberec Jabloňová. Nenechte si 
ujít nevšední zážitek z vystou-
pení ojedinělého bicího soubo-
ru ZUŠ v České republice (http:
//www.aries-percussion.cz/) 
Rádi bychom poděkovali všem 
hostujícím souborům ZUŠ, kte-
ré přispěly k obohacení našich 
koncertů při příležitosti výročí 

Oslavy 65 let od vzniku ZUŠ

školy. Zvláštní poděkování pa-
tří ředitelům hostujících škol za 
jejich ochotu, vstřícnost, zájem 
a spolupráci. 
Já osobně děkuji všem učitelům 
a žákům za reprezentaci školy, 
rodičům, městskému úřadu, 
SŠGS, zaměstnancům MKS, 
ISŠ, panu Z. Bakovskému za 
velkou pomoc při organizování 
všech akcí.
17. 12. 2010 vás všechny 
zveme do naší školy na den 
otevřených dveří od 13 do 17 
hodin, výstavku výtvarného 

oboru a od 16 hodin na ver-
nisáž výstavy - „Fotografie 
z kulturních akcí Novopacka 
očima fotografa Miroslava 
Suchánka”.
Vzpomínková publikace dopl-
něná CD s průřezem historie a 
koncertní činnosti ZUŠ včetně 
vánočního koncertu a dne 
otevřených dveří vyjde v roce 
2011.
Co nového plánujeme do bu-
doucna? 
Jako všechny ZUŠ v České re-
publice jsme i my zahájili práci 

na školním vzdělávacím pro-
gramu (ŠVP). Všichni učitelé 
budou tvořit nový vzdělávací 
program pro ZUŠ v celostátní 
kurikulární reformě.
Snažíme se, aby škola byla 
otevřena veřejnosti a zajímá 
nás váš názor, a proto jsme 
pro vás připravili dotazník 
(příloha Achátu, nebo ho na-
jdete na www stránkách: http:
//zus-novapaka.webnode.cz/.
Rádi bychom v ŠVP přihlédli 
k názorům rodičů a veřejnosti, 
zapracovali je do programu - 
pokud nám to budou dovolovat 
zákony a vyhlášky MŠMT. Dě-
kujeme vám všem, kteří se při 
předvánočním shonu zastavíte 
a zamyslíte se nad naší školou 
(prosíme do 20. 12. 2010).

Základní umělecká 
škola Vám přeje krásné 
prožití vánočních svát-
ků a šťastný nový rok 
2011.

Mgr. Dagmar Kuchařová 
- ředitelka ZUŠ Nová Paka

Foto: M. Suchánek

Gymnázium a Střední odborná škola pedagogická
Kumburská 740, 509 01 NOVÁ PAKA

Pro školní rok 2011/2012 otevírá následující studijní obory: 
Studijní obor 79-41-K/81 - osmileté gymnázium pro absolventy  
5. tříd ZŠ
Studijní obor 79-41-K/41 - čtyřleté gymnázium pro absolventy 
9. tříd ZŠ  
Studijní obor 75-31-M/005 - předškolní a mimoškolní pedago-
gika pro absolventy 9. tříd ZŠ

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
úterý 7. prosince 2010 od 8,00 do 16,00 hodin

Program
– v 8,30 hodin slavnostní zahájení v aule školy krátkým kultur-

ním programem
– všechny potřebné informace Vám poskytnou naši studenti a 

profesoři
– můžete navštívit libovolnou vyučovací hodinu (ve kterékoliv 

třídě, u jakéhokoliv učitele, v libovolném předmětu)
– na Vaše dotazy bude odpovídat ředitel školy a zástupce ředitele 

školy 
– naši studenti Vám sdělí své dojmy ze studia 
– poskytneme Vám informace ke všem letos otevíraným oborům 

(osmileté gymnázium, čtyřleté gymnázium a Střední odborná 
škola pedagogická)

– zpřístupněny budou odborné učebny a kabinety, školní jídelna 
a domov mládeže 

– seznámíme Vás s úspěchy studentů naší školy v několika 
posledních letech a v současnosti 

– budou Vám poskytnuty materiály vztahující se k přijímacím 
zkouškám

Další podrobné informace získáte na uvedených kontaktech
tel. č. 493 721 320 /e-mail: skola@gymnp.cz/  www.gymnp.cz
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ZE SPORTU

Ani letos neporušil packý 
triatlonista a nově zvolený 
starosta Nové Paky Rudolf 
Cogan svoji tradici a na závěr 
sezóny se zúčastnil 20. ročníku 
olympijského triatlonu v Ala-
nya v Turecku. Byl zde velice 
úspěšný, když do cíle doběhl 
ve své kategorii 30 - 39 let 
na druhém místě za Rusem 
Romanem Krivosheevem. V 
absolutním pořadí, bez rozdílu 
kategorií, skončil šestý. Aby 
byl závod zajímavější, změnili 
letos pořadatelé plaveckou a 
cyklistickou trať se zachováním 
distancí jednotlivých disciplin 
– 1500 m plavání, 40 km kolo 
a 10 km běh. 
Mezi sto padesáti triatlonisty, 
kteří vběhli do vody, byl v prvé 
disciplině nejlepší pozdější ví-
těz kategorie 20 – 29 let, Rus 
Vladimír Sheykin, který brzy 
po startu uplaval všem závod-
níkům. Za ním se vytvořilo ně-
kolik menších skupinek tří až 
pěti plavců, ve kterých bojoval 
i packý triatlonista.
V podobném uspořádání pro-
bíhal i úvod druhé discipliny. 
Vedl stále Vladimír Sheykin, 
následovaný pěti a čtyřčlennou 
skupinou. Za nimi potom již 
bojoval peloton dvaceti cyklis-
tů. V prvních kilometrech odjel 
ze čtyřčlenné skupiny pozdější 
vítěz Andriy Yastrebov z Ukra-
jiny, který nejprve předjel pě-
tici cyklistů a pokračoval v sa-
mostatné stíhačce za vedoucím 

závodníkem, kterého rovněž 
předjel, a do cíle druhé disci-
pliny přijel s náskokem dvou 
minut. Za ním jel sám Sheykin. 
Spojením dalších dvou skupin 
vznikla osmičlenná, kdy všech 
osm závodníků sesedalo z kola 
téměř najednou a závěrečným 
během se snažili vybojovat 
třetí místo. Nejlepší běh měl 

Ruda Cogan šestý v Turecku

pak vítěz kategorie 30 – 39 let 
Roman Krivosheev, který tak 
skončil celkově třetí. 
„Díky zvolené taktice se mně 
plavání povedlo výborně. Po 
startu v nízké vodě jsem běžel 
úplně vpravo, kde bylo vody 
nejméně a po 100 metrech jsem 
byl první. Nemusel jsem tak 
podstoupit úvodní přepálení, 

které vždy po startu následuje a 
projevuje se v dalších metrech 
vyčerpáním. S vypětím všech 
sil jsem se potom udržel 
ve skupině, což bylo dobré 
vykročení k celkovému dob-
rému pořadí. Za mnou byla 
již veliká mezera. Z vody jsme 
vylézali společně s  Andriy 
Yastrebovem, se kterým jsem 
se snažil jet i na kole. Bohu-
žel jsem nebyl schopen při 
jeho tempu ho vystřídat a on 
jenom v háku mě nechtěl. Ve 
skupině se mně potom jelo již 
v pohodě. Bohužel moje silná 
disciplina, závěrečný běh, byl 
pro mne zklamáním. Už jsem 
neměl dost sil a hlavně vůle, 
bojovat o lepší než celkové 
6. místo”, řekl nám k triatlonu 
Ruda Cogan. 
Výsledky bez času z dep: 1. 
Andriy Yastrebov (Ukrajina) 
1:52:59 (plavání 21:46 , kolo 
56:55, běh 33:11 (1), 2. (1.v 
kategorii 20- 29) Vladimír She-
ikyn (Rusko) 1:53:57 (18:26 1:
02:45, 31:41, ) 3.  Roman Kri-
vosheev (1.v kategorii 30 - 39) 
1:54:56 (21:34, 1:00:18, 31.56) 
4. Aleksej Brylev (Rusko) 1:56:
35, 5. Sergei Krasovskiy (Rus-
ko) 1:57:59, 6. Rudolf Cogan 
(Česká republika) 1:58:41 (2. 
v kategorii 30-39) 1:58:41 (21:
40, 1:00:13, 1:00:18).

Míla Pour

NOVOPAČTÍ TURISTÉ INFORMUJÍ 
A ZVOU:

Tradiční 

povánoční výstup na Kumburk 
se uskuteční v pondělí 27.12. t.r. Odchod v 10 hodin od So-
kolovny. S sebou uzeninu k opékání, chléb a dobrou náladu. 
Přesun možný i na kole, případně na lyžích.
Jde se za každého počasí. Odměnou – diplom a dobrý pocit 
z pohybu a zdravě pro-
žitého dne.
Zveme všechny členy 
a příznivce turistiky a 
přírody k účasti.

Bližší informace – 
J. Pilař, 
mobil 605 440 585

Zahradní centrum
Nová Paka
ul. Krkonošská (směr Trutnov)
od 1. prosince 2010
Těšíme s ena Vás!
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Okresní přebor stolních tenistů

Okresní přebor registrovaných - zleva Lubomír Šajner (3. místo 
Sokol Stará Paka) Milan Roček (1. místo TJ Jičín) a Petr Dlabola 
(2. místo Sokol Stará Paka)

Nejúspěšnější neregistrovaní zleva nahoře - Petr Kalivoda (3. 
místo ve čtyřhře), Tomáš Kracík (3. místo ve dvouhře a 2. ve 
čtyřhře) Lukáš Jebavý (2. místo ve dvouhře), Martin Vondráček 
(vítěz čtyřhry), Petr Klazar (vítěz dvouhry). Zleva dole - Roman 
Vydra (3. místo ve čtyřhře) Martin Gaudl (2. místo ve čtyřhře a 
4. místo ve dvouhře), František Matějka (vítěz čtyřhry).

Ve velice sympatickém prostředí sportovní haly ZŠ v Husit-
ské ulici se uskutečnil ve dnech 6. a 7. listopadu 2010 okresní 
přebor ve stolním tenisu jednotlivců, dospělých a žactva. Bylo 
to po dlouhých osmačtyřiceti letech, kdy se zde podobná akce 
konala. Bylo to hlavně tím, že zde nebyly dlouho organizační 
ani materiální podmínky. Až v posledních několika letech se 
vše začalo měnit k lepšímu, takže se v Nové Pace několikrát 
uskutečnily závěrečné finálové boje okresního přeboru žactva 
či dorostu. To ovšem ještě ve staré tělocvičně ZŠ v Husitské 
ulici nebo v tělocvičně Gymnázia v Nové Pace.
Do vzorně připravené haly se v sobotu sjelo celkem 39 hráčů 
z osmi oddílů celého regionu. Na osmi stolech sváděli velmi 
kvalitní souboje jak ve dvouhrách, tak ve čtyřhrách. Ředitel 
přeboru Vojtěch Kazda společně se dvěma zkušenými organi-
zátory a představiteli okresního svazu stolního tenisu Milanem 
Ročkem a Jiřím Machulou perfektně zvládali celý průběh až 
do finálových bojů. Zde se nejlépe vedlo hráčům Jičína a Staré 
Paky. Ve dvouhře zvítězil jičínský Milan Roček ml., který ve 
finále porazil Petra Dlabolu ze Staré Paky. O třetí a čtvrté místo 
se podělili Lubomír Šajner ze Staré Paky a Martin Jirásek z Val-
dic. Ve čtyřhře pak zvítězila dvojice Milan Roček-Jan Červenka 
(Jičín), kteří ve finále zdolali dvojici Michal Luňák-Lubomír 
Šajner (N.Paka-St.Paka). O třetí a čtvrté místo se podělily dvo-
jice Lukáš Macák-Lukáš Knap (N.Paka) a Petr Vyskočil-Zdeněk 
Štěpánek (Hořice).
Velice záslužnou akci zorganizovali členové novopackého 
oddílu stolního tenisu, když po ukončení okresního přeboru 
uspořádali ještě turnaj pro neregistrované hráče. Dostali tak 
příležitost lidé bez rozdílu věku a pohlaví, kteří nemají ambice 
stát se závodními hráči, ale chtějí si obyčejně zasportovat a také 
zasoutěžit. I zde byl zájem veřejnosti veliký a k prezentaci se 
dostavilo celkem 38 hráčů, kteří předvedli pěkné boje. O jejich 
urputnosti svědčí třeba i to, že finalista dvouhry neproměnil tři 
matchbaly v rozhodujícím pátém setu. Ve dvouhře tedy zvítězil 
Petr Klazar, druhý skončil Lukáš Jebavý, třetí Tomáš Kracík 
a čtvrtý Martin Gaudl. Ve čtyřhře se nejlépe dařilo dvojici 
Vondráček-Matějka, na dalších místech skončili Gaudl-Kracík 
a Vydra-Kalivoda.
V neděli se pak sešli k neméně urputným bojům žákovské kate-
gorie, aby vybojovaly tituly okresních přeborníků. K prezentaci 
se dostavilo 13 žáků mladších, 16 žáků starších a také 3 mladší 
žákyně. Výsledky zde byly následující, dvouhra mladších žáků: 
1) Tomáš Vydra, 2) Dominik Štefan (oba N.Paka), 3) Michal 
Douša (Jičín), 4) Michal Číla N.Paka). 
Čtyřhra mladších žáků měla tyto výsledky: 1) Štefan- Vydra 
(N.Paka), 2) Douša-Purkrábek (Jičín), 3-4) Jirásková-Jirásek 
(Valdice) a Číla-Fejfar (N.Paka-L.Bělohrad)
Mladší žákyně si umístění vybojovaly následovně: 1) Nikola 
Podolská, 2) Petra Rolfová (obě L.Bělohrad), 3) Tereza Jirás-
ková (Valdice).
Dvouhra starších žáků měla tyto výsledky: 
1) Dominik Štefan, 2) Tomáš Vydra (oba N.Paka), 3-4) Mar-
tin Zelený (Hořice) a Michal Číla (N.Paka). Čtyřhra starších 
žáků: 
1) Vydra-Štefan (N.Paka), 2) Číla-Novotný (N.Paka-L.Bělohrad, 
3-4) Zelený-Kumaj (Hořice-Jičín) a Douša-Purkrábek (Jičín).
Po celý víkend, naplněný sportem, byla bezvadná organiza-
ce, v hezkém prostředí bylo k dispozici bohaté občerstvení a 
pohodové zázemí. Zde je třeba především poděkovat řediteli 
ZŠ Mgr. Petru Ježkovi za vstřícný přístup k uspořádání celé 
akce a rovněž školníkovi panu Miroslavu Dundovi za pomoc 
při materiální zabezpečení. Oba tím prokázali skvělý vztah ke 
sportu a přispěli tak k dobré reprezentaci školy, novopackého 
stolního tenisu i města Nové Paky. 

 Zdeněk Burkert

BASKETBAL

VBL žen
1. Sokol Nová Paka 7 7 0 591:358 14 
2. Sokol Hradec Králové „B„ 7 6 1 688:373 13 
3. SK Týniště nad Orlicí 7 6 1 555:391 13 
4. TJ Jiskra Ústí nad Orlicí 7 4 3 415:421 11 
5. BK Přelouč 7 4 3 386:422 11 
6. BK Loko Trutnov „B„ 6 4 2 437:290 10 
7. BSK TJ Jičín B 7 2 5 393:467 9 
8. BK Studánka Pardubice „C„ 7 2 5 335:465 9 
9. TJ Jiskra Havlíčkův Brod 7 2 5 360:551 9 

10. TJ Jeka Pardubičky 7 2 5 381:591 9 
11. SŠB Pardubice 7 1 6 339:482 8 
12. TJ Jiskra Hořice 6 1 5 285:354 7 
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Vyhlášení nejúspěšnějších sportovců našeho města - 2010

Asociace školních sportov-
ních klubů
Mgr. Věra Šmidrkalová 
(1966) – dlouhodobě obětavě 
organizuje školní sportovní 
soutěže nejen pro žáky ZŠ 
Nová Paka, Komenského uli-
ce, ale i na úrovni okrskových, 
okresních, krajských i celore-
publikových kol. Mimo to na 
tyto soutěže připravuje i žáky 
své školy. 

Autoklub – AČR Nová Paka
Radek Malínský (1970)
Jiří Plechatý (1986) – jsou 
aktivními členy Autoklubu v 
AČR Nová Paka a jako po-
sádka závodí v motoristické 
disciplině cyklotrial. Je to sport 
velice atraktivní pro diváky, ve 
kterém nerozhoduje rychlost, 
ale jezdecké umění, jak pře-
konat extrémně těžký terén s 
nákladním vozem v předem 
vytyčeném prostoru. Posádka 
jezdec Radek Malínský a na-
vigátor Jiří Plechatý startuje 
na upraveném nákladním voze 
Liaz v kategorii S 3 a při letošní 
premiéře se umístili na velice 
pěkném 4. místě v ČR. 

Bruslařský klub - lední 
hokej 
Miroslav Horyna (1993) 
– opora družstva dorostenců 
a juniorů, které se umístilo v 
sezóně 2009-2010 na 2. místě 
krajské ligy juniorů. 
Luboš Petera (1960) – úspěš-
ný trenér družstva juniorů, 
které se umístilo v sezóně 
2009-2010 na 3. místě krajské 
ligy juniorů. 

Fotbal – 1. FK Nová Paka
David Buřič (2003) – jako sed-

miletý již startuje v kategorii U 
9, kde patří k nejlepším hráčům 
a střelcům celé soutěže. V mi-
strovských utkáních podzimní 
části vstřelil celkem 39 branek, 
což ho mezi střelci řadí na 3. 
místo přeboru mladších pří-
pravek. 

Jan Ulrich (1998) – patří 
mezi talentované fotbalisty 
novopackého klubu. Je nejlep-
ším střelcem mužstva packých 
žáků kategorie U 13 patřícího 
ke špičce krajského přeboru 
Královéhradeckého kraje. 

Klub sportu pro všechny 
Alena Koubová (1991) - jako 
obětavá cvičitelka vede cvi-
čení žákyň a vypomáhá při 
cvičení předškolního žactva. 
Je vždy ochotná vypomoci 
na akcích pořádaných KSPV 
Nová Paka.
Eva Kracíková (1957) - dlou-
holetá cvičitelka oblíbená pře-
devším u starších cvičenek. Její 
hodiny, při kterých využívá 
různá cvičební náčiní, jako 
overbaly, velké míče, gumy a 
polštářky, jsou zaměřeny pře-
devším na zdravotní cvičení.

SK Lyžování a orientační běh 
– nebylo dodáno.
 
Tělocvičná jednota Sokol
Atletika 
Lukáš Joukal (1997) - vybo-
joval 10. místo na 2500 m na 
Mistrovství Česka v kategorii 
žáků. Je krajským přeborníkem 
v běhu na 800 m mladších žáků 
a úspěšným členem družstva 
žáků bojujícím v krajském 
přeboru 
Milan Vencl (1992) - získal 

10. místo v kategorii juniorů 
na Mistrovství České repub-
liky ve vrhu koulí a 11. místo 
v hodu diskem. Získal rovněž 
v juniorské kategorii 15. místo 
ve vrhu koulí v hale. Je něko-
likanásobný krajský přeborník 
ve vrhačských disciplinách s 
úspěšný člen družstva mužů. 
 
Basketbal
Jiří Nádvorník (1962) – 
úspěšný trenér nejmladšího a 
mladšího minižactva, který se 
svým družstvem zvítězil letos 
na jaře v kategorii nejmladšího 
smíšeného minižactva s velkou 
převahou na Mistrovství České 
republiky. Je to po druhé v his-
torii packého basketbalu, kdy 
družstvo minižáků zvítězilo 
na Mistrovství republiky. Při 
prvém vítězství v roce 1975 
byl nynější trenér Nádvorník u 
tohoto úspěchu jako hráč. 
Karel Rádle (1938) - člen vý-
boru oddílu basketbalu a jed-
natel oddílu plnící svoji funkci 
již třicet let na sto procent. 
Je spolupořadatelem různých 
turnajů, který pořádá oddíl 
nebo basketbalových turnajů 
žáků v rámci škol, při kterých 
zpracovává bezvadným způso-
bem statistiky družstev a hráčů. 
Rovněž udržuje v elektronické 
podobě seznam Tělocvičné 
jednoty Sokol. 

Florbal 
Michal Jurčo ( 1986) – je spo-
luzakladatelem oddílu florbalu 
v Nové Pace. V obraně muž-
stva, které je účastníkem 3. 
ligy, patří mezi nejlepší hráče. 
Má velkou zásluhu na umístění 
svého mužstva na 6. místě ze 
třinácti týmů tabulky 3. ligy. 

Všestrannost 
Petr Barborka (1992) – od 
dětských let je aktivním čle-
nem odboru všestrannosti 
novopackého Sokola, který 
úspěšně reprezentuje místní 
TJ v soutěžích v rámci župy. 
Vede oddíl breaku a společně 
s tímto oddílem vystupuje na 
veřejnosti na různých akcích 
našeho kraje. Zvítězil v Novo-
packém poháru 2010 ve šplhu 
na laně. 
Alena Krejčová (1954) - dlou-
holetá náčelnice a cvičitelka 
mladšího a staršího žactva 
odboru všestrannosti TJ Sokol 
Nová Paka.

Tělovýchovná jednota
Klub Českých turistů 
Jiří Taimer (1967) – již od 
dětství byl členem turistické-
ho oddílu mládeže, v současné 
době je aktivním členem KČT 
Nová Paka a cvičitelem lyžař-
ské turistiky.

Kuželky
Jiří Bajer (1980) – je oporou A 
družstva v krajském přeboru a 
předsedou oddílu kuželek.

Stolní tenis
Lukáš Knap (1993) - je nej-
lepším dorostencem okresu 
Jičín a jedním z nejlepších v 
Královéhradeckém kraji. V 
loňské sezóně se blýskl skvě-
lými výkony za „béčko„ mužů 
v krajském přeboru. Pro letošní 
sezónu byl zařazen do A týmu 
mužů, hrající divizi. Je jedním 
z největších talentů za poslední 
roky v okrese Jičín. Svojí herní 
kvalitou a přístupem je dobrým 
příslibem pro budoucnost pac-
kého stolního tenisu.

Již potřinácté se letos setkají v městské obřadní síni vybraní sportovci Nové Paky s představiteli města na slavnostním vyhlášení 
nejúspěšnějších sportovců, cvičitelů, trenérů a činovníků. V dnešním Achátu je představujeme tak, jak byli navrženi jednotlivými 
novopackými tělovýchovnými a sportovními organizacemi. Počet vyhlášených z jednotlivých sportovních odvětví určený Sportovním 
výborem se odvíjí od šíře členské základny a výkonnosti s přihlédnutím k reprezentaci našeho města. Každý sportovní subjekt si mohl 
vybrat, kterou kategorii svým přiděleným počtem obsadí. Sportovci, kteří budou vyhlášeni, jsou seřazeni abecedně, dle jednotlivých 
sportovních organizací a odvětví, bez rozdílu kategorií a činnosti. Všichni navržení budou pozvaní na slavnostní vyhlášení. Podobně 
jako v minulých třech letech bude i letos vyhlášena legenda novopackého sportu, která obdrží cenu nadace Modré Niké bývalého 
poslance Zdeňka Lhoty, věnovanou současným poslancem, bývalým starostou města Josefem Coganem. V letošním roce, poprvé v 
historii udělování cen nejúspěšnějším, budou vyhodnoceny i dva nejúspěšnější kolektivy našeho města – mistr Česka ve smíšeném 
nejmladším minibasketbalu Sokol Nová Paka a divizní mužstvo FK 1 Nová Paka. 
Vyhlášením nejúspěšnějších sportovců města se dostávají do podvědomí veřejnosti ti, z nichž někteří svými sportovními výkony pro-
pagují a zviditelňují naše město nejen v okolí, ale v některých případech i v celé České republice. Jsou mezi nimi i mladí a začínající 
sportovci, z nichž někteří jsou již výbornými reprezentanty města, jiní většinou ještě na své velké výkony čekají, ale jsou příslibem do 
budoucnosti. Vyhlášení trenéři, cvičitelé a činovníci jsou obětavými a pilnými včeličkami, bez kterých by sport v našem městě těžko 
mohl existovat. Svým přístupem a odborností připravují sportovce a umožňují aktivní sportovní činnost sportovních organizací. 
Slavnostní akt vyhlášení nejúspěšnějších sportovců bude uskutečněn ve čtvrtek 9. prosince v 16 hod. v obřadní síni města 
na Masarykově náměstí. č. 1. za účasti představitelů města a zástupců dotyčných organizací. 
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Šachy
Zdeněk Kudrnáč (1983) 
– je oporou A týmu TJ Nová 
Paka, který v loňské sezóně 
vybojoval postup do krajské 
soutěže. Je obětavým hráčem, 
na kterého je vždy spolehnutí. 
Zajišťuje organizaci oddílu a 
je jedním z hlavních tahounů 
novopackého šachu. 
 
Triatlon 
Petr Soukup (1987) – ve 
velice zdařilé letošní sezóně 
získal na Mistrovství Evropy 
v dlouhém triatlonu 10. místo a 
na Mistrovství světa v dlouhém 
triatlonu byl sedmnáctý. Mimo 
to získal řadu velmi pěkných 
umístění v triatlonech v České 
republice.

Rudolf Cogan (1971 – ve 
velice zdařilé letošní sezóně 
získal na Mistrovství Evropy 
v dlouhém triatlonu 2. místo a 
na Mistrovství světa v dlouhém 
triatlonu byl sedmadvacátý. 
Mimo to získal řadu velmi pěk-
ných umístění v triatlonech a v 
maratónských bězích v České 
republice.

Zimní plavání
David Šulc ( 1973) – dlouho-
letý člen Karavany otužilců. 
Núnavný propagátor zimního 
plavání v bývalém lomu Rum-
chalpa. 

Sbor dobrovolných hasičů 
Irena Zahradníková ( 1994) 
– velmi nadějná mladá hasič-
ka SDH Nová Paka. Svým 
přístupem a tréninkovou pílí 
je vůdčí osobností družstva do-
rostenek, se kterým v letošním 
roce získala v požárním sportu 
zlaté medaile v okresním kole 
a 3. místo v krajském kole. Ve 
svých patnácti letech reprezen-
tovala i okres Jičín na krajském 
kole dospělých v Hradci Krá-
lové, kde vybojovala s druž-
stvem žen 2. místo. V závěru 
sezóny hostovala v družstvu 
dorostenek Horního Lánova, 
kterému výrazně pomohla ke 
13. místu na Mistrovství České 
republiky. 

Sportem proti bariérám
STS Praha oddíl Nová Paka 
– nebylo dodáno.

Tenis Nová Paka
Veronika Buřičová ( 1996) 
– Odchovankyně klubu hájící 
druhým rokem barvy Neridé. 

V soutěži družstev hájila bar-
vy Tenis Nová Paka, kde se ve 
svém žákovském věku podílela 
na 4. místě A družstva dospě-
lých v Královéhradeckém kraj-
ském přeboru a na postupu B 
družstva do krajské soutěže I. 
třídy. V dorostenecké kategorii 
výrazně přispěla svému druž-
stvu ke 3. místu v nejvyšší 
soutěži VČ – Junior Tour. Je 
dvanáctá v celostátním žeb-
říčku starších žákyň a první v 
žebříčku Středočeského kraje. 
Je rovněž oblastní přebornicí 
Středočeského kraje ve dvou-
hře na otevřených dvorcích a 
oblastní přebornice ve čtyřhře 
a finalistka ve dvouhře v hale. 
Vyhrála celkem 14. turnajů v 
kategoriích žákyň a doroste-
nek. 

Tenis centrum Nová Paka
Jaroslav Nypl (2000) – úspěš-
ný hráč krajské soutěže mladší-
ho a staršího žactva.
Miroslav Bek (1996) - úspěš-
ný hráč krajské soutěže staršího 
žactva a dorostu.

Velocipéd klub
nebylo dodáno)

Nejúspěšnější kolektiv do-
spělých 
1. FK Nová Paka – mužstvo 
dosáhlo ve své devětadevade-
sátileté historii největšího úspě-
chu, kdy jako přeborník Králo-
véhradeckého kraje postoupilo 
do čtvrté nejvyšší soutěže Čes-
ké republiky, divize. Trenérský 
rukopis na tomto úspěchu nese 
držitel trenérské licence „A„ 
UEFA Vlastimil Frýdek, bratr 
bývalého reprezentanta České 
republiky a hráče Sparty Pra-
ha Martina Frýdka. Ve svém 
prvním roce působení v této 
republikové soutěži se muž-
stvo umístilo na velmi pěkném 
šestém místě divizní tabulky 
a bylo po prvoligovém týmu 
FC Hradec Králové druhým 
nejúspěšnějším celkem Králo-
véhradeckého kraje.

Nejúspěšnější kolektiv mlá-
deže
Sokol Nová Paka – smíšené 
nejmladší minižactvo v bas-
ketbalu - se svým trenérem 
Ing. Jiřím Nádvorníkem s 
převahou zvítězilo letos na 
jaře ve své kategorii na Mis-
trovství České republiky, když 
ve všech utkáních a své soupeře 
poráželo rozdílem třídy. V nově 

rozehraném oblastním přeboru 
mladších minižáků vede v sou-

Legenda novopackého sportu 
Antonín Věchet (1928) - Na rozdíl od mnohých dnešních spor-
tovců začal Toník Věchet s atletikou až po svých dvaceti letech 
ve vojenské službě, kdy reprezentoval svůj útvar v branných dis-
ciplinách. Běhání se mu zalíbilo a zjistil, že má pro běh talent, a 
začal se mu věnovat závodně. Po návratu z vojenské služby byl v 
padesátých a šedesátých letech velkou oporou novopacké atletiky, 
která byla v té době na výslunní. 
Závodil ve středních i delších tratích, kde jeho start znamenal 
bodový zisk pro novopacké barvy. Jeho osobní rekordy by mu 
mohli závidět i současní atleti – 800 m: 1:59, 1500 m: 4:15, 3000 
m: 9:17, 5000 m: 14:35. 
Zúčastnil se i legendárního přespolního běhu „Memoriál Jardy 
Uhlíře„ se startem na starém hřišti, kde měla tenkrát atletika svůj 
stánek, který vyhrál Emil Zátopek. Tonda Věchet v silné konku-
renci skončil na 6. místě. Když se atletika v roce 1962 přesunula 
do Jírových sadů, kde byla vybudována nová atletická dráha, 
stal se zde správcem. Byl prakticky garantem jeho výstavby. Na 
údržbě škvárové atletické dráhy a zeleného pažitu pro kopanou 
se podílel 30 let. V zimě ještě jedenáct let připravoval led na bý-
valém kluzišti u tratě a basketbalistům pomáhal udržovat kluziště 
na basketbalovém hřišti. 
Při své současné správcovské činnosti u fotbalového oddílu se 
nejen staral svědomitě o vše, co k této funkci náleží, ale velmi 
často pomáhal fotbalovým trenérům žákovských mužstev s vý-
cvikem budoucích fotbalistů. Byl rovněž často viděn s píšťalkou 
v ústech nebo s praporkem při řízení fotbalových utkání. 

časné době družstvo sokolíků 
tabulku oblastního přeboru. 
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BASKETBAL

kouzelně široký výběr

vánočního  osvětlení

Po předehrávaných vítězných utkáních o prvém listopadovém 
víkendu v Hořicích s tamními týmy pokračovaly novopacké cel-
ky ve Východočeské basketbalové lize utkáními dle losu. Oba 
týmy dle předpokladu zvítězily. Muži, po výborné hře v poslední 
čtvrtině, ve Dvoře Králové, ženy, v utkání kočka s myší, v Jičíně, 
proti tamnímu béčku, bez tří bodů o padesát. 
TJ Dvůr Králové n.L. - Sokol N. Paka  77 : 84 (14 : 19; 32 : 
40; 58 : 54)
Bajer  38,   5x3, 8/5, 1, Korbelář 14, 2x3, 2/2, 2, Nádvorník 14, 
6/4, 2, Sedlák 9, 3/1, 4, Šafář 4, 2/2, 2, Rajm 4, 0/0, 3, Haratický 
1, 2/1, 3, Bartoš, Sekot A. Sekot J. 
Za domácí nejvíce Jirsák 14. Trestné hody: 16/14 (87,5%) : 23/15 
(65,2%), trojky: 3 : 7, fauly: 27 :17, 5 faulů 2:0.

BSK Jičín B – Sokol Nová Paka 50:97 (13:30, 20:50, 36:72)
Za Paku: Vršťalová 22, 1/0, 0, Bezstarosti 13, 1x3, 0/0, 3, Jislová 
T. 12, 1x3, 1/1, 3, Doubravská 10, 9/4, 3, Podrazilová 10, 0/0, 1, 
Jislová P. 8, 2/0, 1, Krauseová 8, 0/0, 3, Matoušová A. 7, 1x3, 
2/2, 1, Matoušová J. 5, 1x3, 2/2, 1, Havlínová 2,0/0, 0, Tarantová 
0,0/0, 0. Trestné hody: 10/7 (70%): 17/9 ( 52,9%), trojky: 4:3, 
fauly 14: 15, 5 faulů: 0:1 (35. Kůtová).    Míla Pour

Sokolové i sokolky se vrátili s plným bodovým ziskem Rekordní výsledky žákyň
SK Týniště – Sokol Nová Paka 197 : 8 a 216:2

1. Sokol Nová Paka 6 6 0 681:190 12 

2. BK Přelouč 8 4 4 780:398 12 

3. TJ Jiskra Havlíčkův Brod 8 4 4 550:500 12 

4. BK Studánka Pardubice 6 5 1 476:212 11 

5. SŠB Pardubice 6 4 2 505:271 10 

6. Bižuterie Jablonec n. Nisou 6 3 3 282:251 9 

7. TJ Lokomotiva Liberec I. 6 0 6 168:600 6 

8. SK Týniště nad Orlicí 6 0 6 43:1063 6 

Rekordní výsledky mladších minižáků:
SK Týniště - Sokol Nová Paka  2:157 a 7:195 

1. Sokol Nová Paka 8 7 1 751:264 15 

2. Baskeťáci TJ Sokol Josefov 8 7 1 602:307 15 

3. BK Loko Trutnov 8 5 3 561:348 13 

4. TJ Turnov 8 3 5 383:458 11 

5. Sokol Hradec Králové 8 2 6 539:410 10 




